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YSK'ye 24 Mart'ta sunu-
lan Cumhur İttifakı'nın
protokolünde, "Cumhur
İttifakı olarak bu seçime
girerken önceliğimiz dep-
remin yaralarını sarmak,
yeniden imar ve ihya sü-
recini tamamlamaktır."
ifadesine yer verildi. Ye-
nikapı'da ortaya çıkan
"milli mutabakat"ın, 16
Nisan 2017'deki halk oy-

lamasında milletin ira-
desiyle kabul edilen hü-
kümet sistemi değişikli-
ğiyle perçinlenerek "milli
şuur"a dönüştüğü bildi-
rilen metinde, 24 Hazi-
ran 2018 seçimleri ön-
cesinde kurulan "Cumhur
İttifakı" ile de milli bekayı
esas alan "ahlaki ve siyasi
uzlaşma" ile somutlaştığı
kaydedildi. » Sayfa 5’te

AK Parti Genel Baş-
kanvekili Kurtulmuş,
"Yeniden Refah Parti-
si'nin Cumhur İttifa-
kı'na katılmış olması
sürpriz değildir. Cum-
hur İttifakı'nın ana
omurgası yeniden bü-
yük Türkiye ideali et-
rafında şekillenmiştir."
dedi. Cumhur İttifa-

kı'nın ilkeler üzerine
bir ittifak olduğuna dik-
kati çeken Kurtulmuş,
"İstikrarlı ve güvenli bir
Türkiye yolunda yürü-
meyi kendileri için po-
litik tercih olarak gö-
renlere kapımız açıktır.
Partilerden ziyade mü-
him olan fikirler ittifa-
kıdır." dedi. » Sayfa 5’te

Çevre, Şehircilik ve İk-
lim Değişikliği Bakanı
Murat Kurum, deprem
bölgesinde şu ana ka-
dar 53 bin 830 konu-
tun yapım sürecini baş-
lattıklarını, 22 bin
467'sinin temellerini
attıklarını bildirdi. Ga-
ziantep'in İslahiye ve
Nurdağı ilçeleri, Ada-

na, Hatay, Adıyaman,
Şanlıurfa, Kahraman-
maraş ve Elazığ'da ya-
pım sürecine başlanan
konutların videosunu
paylaşan Bakan Ku-
rum, "yeniden ihya ve
inşa süreciyle 11 ilde
yeni bir şehircilik des-
tanı yazacaklarını" be-
lirtti. » Sayfa 3’te

anayi ve Teknoloji Bakanı
Mustafa Varank, görevli
ekiplerin Kahramanma-

raş merkezli depremlerden etkile-
nen bölgedeki sanayinin durumunu
ve ihtiyaçlarını ortaya koymak ama-
cıyla yaptıkları hasar taramasını
tamamladıklarını belirterek, "Alt-
yapı, bina hasarı, makine ve stok
hasarına yönelik maliyetin 170 mil-
yar lira olacağını tahmin ediyoruz."
ifadesini kullandı. Bakanlıktan ya-
pılan açıklamaya göre, Varank, dep-
rem bölgesinde hasar gören sanayi
tesislerine ilişkin incelemelerine
Adıyaman'da devam etti. Gölbaşı
ve Besni ilçelerinin ardından il
merkezine geçen Varank, Adıyaman
Organize Sanayi Bölgesi'nde (OSB)
düzenlenen sanayicilerle istişare
toplantısına başkanlık etti.

Toplantıda sanayicilerin sorunlarını
dinleyen Varank, çözüm noktasında
yapılanlara ve planlanan düzenleme-
lere ilişkin şunları kaydetti: "Elbette
yitirdiğimiz canları geri getirmemiz
mümkün değil ama geride kalanların
acısını dindirmek, yaralarını sarmak
için elimizden gelenin en fazlasını
yapacağımızdan şüpheniz olmasın.
Zaten bunun için bütün arkadaşları-

mızla daima bölgedeyiz. Sizleri asla
yalnız bırakmayacağız. Ülkemizde ya-
şadığımız önceki felaketlerde nasıl
yaptıysak burada da binalarıyla, iş
yerleriyle, altyapısıyla, üstyapısıyla
yeni, güvenli yerleşim yerlerini yeniden
tesis etmek boynumuzun borcu."

Varank, deprem bölgesindeki sa-
nayinin mevcut durumunu ve ihti-
yaçlarını ortaya koymak amacıyla
ekiplerin OSB'ler, sanayi siteleri veya
bireysel üretim yapan fabrikalarda
hasar taramasını tamamladığı bilgisini
vererek, bölgede bulunan 34 OSB'nin
7'sinin altyapısında kısmi hasarlar
olduğunu bildirdi. Buralardaki tamirat

ve tadilatlara hemen başladıklarını
vurgulayan Varank, "OSB'ler ve sanayi
sitelerinde yıkılan, ağır ve orta hasarlı
5 bin 600'e yakın tesis bulunuyor.
Bunun dışında kalan 33 bin tesisi-
mizde ise 'ekseriyetinde düşük kap-
asite ve kısmi olmak üzere' üretimler
başladı ve devam ediyor. Altyapı,
bina hasarı, makine ve stok hasarına
yönelik maliyetin 170 milyar lira
olacağını tahmin ediyoruz." değer-
lendirmesinde bulundu.

171 fabrikanın bu felaketi hasarsız
atlattığına dikkati çeken Varank, şöyle
devam etti: "Ayrıca faal 6 sanayi si-
tesinde de yıkılan ve hasarlı binalar

mevcut. OSB ve sanayi sitesi dışındaki
üretim tesisleriyle birlikte Adıya-
man'daki sanayi hasarının 7 milyar
liranın üzerinde olduğunu öngörü-
yoruz. Adıyaman için sanayi ve üretim
noktasında da eksikliklerimizi gide-
receğiz. Zarar gören her bir fabrikayı,
işletmeyi ve dükkanı tekrar ayağa
kaldıracağız. Öncelikle OSB ve sanayi
sitelerinin Bakanlığımıza olan kredi
borçlarını bir yıl erteledik. Afet böl-
gesinde uygun bulunan alanları
deprem kriterlerini de gözeterek 'sa-
nayi alanı' olarak ilan edeceğiz. Bu
alanlarda ivedilikle yeni sanayi iş
yerlerini inşa edeceğiz." » Sayfa 6’da

S

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Varank, depremlerden etkilenen bölgedeki sanayinin hasar taramasını tamamladıklarını
belirterek "Altyapı, bina hasarı, makine ve stok hasarına yönelik maliyetin 170 milyar lira olacağını tahmin ediyoruz." dedi.

EURO 2024 elemelerinde Türkiye
Milli Futbol Takımı ilk maçında
Ermenistan ile karşılaştı. Türki-
ye’nin 2-1 galip geldiği maçın
golleri ise Orkun ile Kerem'den... 

Afet Bölgesi Kazı Baş-
kanlığı, 6 Şubat'taki dep-
remlerde büyük yıkımın
yaşandığı Hatay'ın geç-
mişine ışık tutan 63 tes-

cilli kültür varlığının en-
kazında yürüttüğü kur-
tarma çalışmalarında
300'e yakın eseri koruma
altına aldı. » Sayfa 3’te

Ayasofya’yı İlim Yayma ruhu açtı!
Orkun Kökçü’nün abisi Ozan
Azerbaycan Milli Takımı’nda

Oruç, vücudu yeniliyor, bağışıklık 
sistemini kuvvetlendiriyor

Ittıfak

Diyetisyen Işıl Erkan, 15-16 saat açlık
süresini içeren orucun vücutta hasarlı
hücrelerin onarımını, yenilenmesini
sağladığını ve ayrıca bağışıklık sistemini
kuvvetlendirdiğini söyledi. » Sayfa 2’de

Bu toprakların vakıf gele-
neğinin öncü müessesele-
rinden İlim Yayma Vakfı
(İYV) 50’inci kuruluş yıl dö-
nümünü, içinden ilim, irfan
ve vefâ geçen bir dizi et-
kinlikle kutluyor.  101 ku-
rucuyu temsilen, 31 Mart
1973 tarihinde Avukat Yu-
suf Türel tarafından -ken-
disine rahmet olsun- kuru-
luşu tescil ettirilen İlim Yay-

ma Vakfı, 50’inci kuruluş
yıldönümünde 52’inci ola-
ğan genel kurulunu gerçek-
leştirdi.  İYV’nin, 25 Mart
2023 Cumartesi günü (dün)
İstanbul’da, Atatürk Kültür
Merkezi’nde düzenlenen genel
kurul toplantısına, İyilik Sağlık
Vakfı’mızı temsilen Mütevelli
Heyeti Üyemiz, gazetemizin
haber müdürü Özlem Gören
ile birlikte katıldık. 

Depremin bölgedeki sanayiye
MALİYETİ 170 MİLYAR LİRA
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Tarihi yapıların enkazından
300’e yakın eser kurtarıldı

YSK’ye sunulan Cumhur İttifakı
protokolünün detayları paylaşıldı

MSB, Milli Eğitim Bakanlığı
ile koordine içinde kurduğu
232 Mehmetçik Okulu,
depremin vurduğu
illerdeki eğitim-öğ-
retimin sürdürül-
mesinde önemli
görev üstleniyor.
2'nci Ordu Komu-
tanlığı tarafından
Malatya merkez baş-

ta olmak üzere Akçadağ ve
Doğanşehir'de toplam 67,

7'nci Kolordu Komutan-
lığı tarafından Adı-

yaman'ın merkez
ile Kahta, Besni,
Gölbaşı ve Çelik-
han ilçelerinde
ise toplam 50

Mehmetçik Okulu
kuruldu. » Sayfa 3’te

Bugün çocuklarım üzerinde
biraz durmak istiyorum efen-
dim. Çocuklarımız üzerinde
diyorum ki daha önce de ha-
tırlarsanız demiştim. Çocuk-
larımıza soru sorduralım. Evet.

FAHRİ SARRAFOĞLU » 2’de

HDP’nin milletvekili adaylığı tek-
lifini gazeteci Hasan Cemal kabul
etti. Buna göre Cemal, “Emek
ve Özgürlük İttifakı”nda HDP’yi
temsil eden Yeşil Sol Parti’den
milletvekili adayı gösterilecek.

MEHMET POYRAZ » 5’te

Çocuklarımıza
soru sorduralım

Cemal Paşa’nın torunu HDP’nin
listesinden milletvekili adayı

Eğitim-öğretime “Mehmetçik Okulu” desteği

İstanbul'da bulunan havalimanların-
dan bu yılın ocak-şubat aylarında se-
yahat eden yolcu sayısı geçen yılın
aynı dönemine göre 4 milyon 825
bin 468 artarak 15 milyon 972 bin
93 oldu. Tüm dünyayı 2020 yılında
etkisi altına alan Kovid-19 salgını sü-
recinde dünya genelinde ve Türkiye'de
büyük ölçüde azalan yolcu trafiği,
2022'nin başından bu yana hızla to-
parlanma sürecine girdi. Salgının et-
kisinin azalmasıyla geçen yılın ilk ay-

larından başlayan hava trafiği ve yolcu
sayılarındaki artış, 2023 yılının ilk iki
ayında devam etti. İstanbul ve Sabiha
Gökçen havalimanlarında bu yılın ilk
2 ayında ağırlanan yolcu sayılarında
geçen seneye göre ciddi artışlar gö-
rüldü. Devlet Hava Meydanları İşlet-
mesi (DHMİ) Genel Müdürlüğünün
internet sitesindeki verilerden derlediği
bilgilere göre, İstanbul Havalimanı'nı
bu yılın ilk 2 ayında 10 milyon 768
bin 64 yolcu kullandı. » Sayfa 6’da

ÖZLEM GÖREN VE İBRAHİM ETHEM GÖREN’İN HABERİ 
8’DE

İstanbul’daki havalimanlarından 
2 ayda 16 milyon yolcu uçtu

Deprem bölgesinde 53 bin 830
konutun yapım süreci başladı

MEHMET POYRAZ’IN HABERİ 7’DE

NUMAN KURTULMUŞ:

Cumhur İttifakı’nın ana omurgası yeniden
büyük Türkiye ideali etrafında şekillendi
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Beynine pıhtı atması sonucu
kısmi felç geçiren Necmi Al-
tunok, Karabük'te sağlığına
kavuştu. Bartın'da yaşayan
Necmi Altunok, beynine pıh-
tı atması sonucu kısmi felç
geçirdi. Sol kol ve bacağını
oynatamayan Altunok, Ka-
rabük Özel Medikar Hasta-
nesine başvurdu. Medikar
Hastanesi Fizik Tedavi ve
Rehabilitasyon Polikliniğinde
Uzman Dr. Necdet Çatalbaş
tarafından muayene edilip,
tetkikleri yapılan Altunok'un
tedavisine başlandı. Mua-
yeneye tekerlekli sandalye
ile gelen, sol kol ve sol ba-
cağını hiç oynatamayan, ba-
ğımsız oturamayan ve yü-
rüyemeyen Altunok, 23 se-
ans fizik tedavi ve rehabili-
tasyon, 10 seans majör ozon
tedavisi, 1 seans multipass
ozon tedavisi sonrasında sol

kol ve sol bacağını kullan-
maya başlayarak, yürüyerek
taburcu oldu. Necmi Altu-
nok, gece evde rahatsızlan-
dığını, ambulansla hastaneye
kaldırıldığını, tedavisinin ar-
dından eve gönderildiğini
ve tekrar rahatsızlandığını
belirtti. Çocuklarının Medi-
kar Hastanesini aradığını
aktaran Altunok, "O günün
sabahı Karabük'e geldik. O
gün geldik fiziğe girdik, hala
da devam ediyoruz. Sanki
hastane değil 5 yıldızlı bir
otel. Hiçbir zaman için evimi,
ailemi aratmadılar" dedi.
Kendisine ozon tedavisinin
önerildiğini ve kabul ettiğini
aktaran Altunok, "Ozon te-
davisine başladım, ozon te-
davisinin birinci günü yü-
rümeye başladım. Şimdi
kendim yürüyorum" diye
konuştu. lKARABÜK-İHA

Ramazan’da reflüyü
önlemenin püf noktaları

rkan, yaptığı açık-
lamada, oruç tut-
manın vücuda

faydalarını ve oruçken or-
taya çıkan susuzluk, baş ağ-
rısı, ağız kokusu gibi belir-
tilerin nasıl aza indirilebi-
leceğine ilişkin bilgileri pay-
laştı. Bu yıl sahur ve iftar
arasında yaklaşık 15-16 saat
açlık süresi olduğuna işaret
eden Erkan, "Yüzyıllar ön-
cesinde de hipokratlar şifa
olarak uzun süreli açlıkları
önermiştir. Çünkü sindirim
sistemi, vitamin ve mine-
ralleri vücuttaki diğer sis-
temlerden çok fazla çalan
ve enerji harcayan bir sistem.
Bizim 'otofaji' dediğimiz,
yeni ve daha sağlıklı hücreler
elde edinmek için vücudun
hasarlı hücreleri, atıkları te-
mizlediği sistem ise sadece
açken çalışıyor. Dolayısıyla
oruçla birlikte 15-16 saatlik
açlıklar vücudun tolere ede-
bileceği açlık süreleridir ve
vücudun bütün onarımı, de-
toks mekanizmaları bu açlık
süresince çalışır." diye ko-
nuştu. Erkan, bazı kronik
hastalıkların, dikkat, kon-
santrasyon eksikliklerinin
tedavilerinde de kontrollü
açlığı içeren yöntemlerin uy-
gulanabildiğini ama bu sü-
reçlerin mutlaka doktor
kontrolünde ilerlemesi ge-
rektiğini vurguladı.

Oruç tutarken vücudun
bağışıklığının azalmadığının
altını çizen Erkan, "Oruç ke-

sinlikle bağışıklık sistemini
olumsuz etkilemez. Tam ter-
sine kontrollü açlık aralıkları
bağışıklık sistemine yaptı-
ğımız en büyük yatırımdır.
Eğer bağışıklık sistemimizin
sağlıklı olmasını, gerekli vi-
taminlerin, minerallerin ba-
ğışıklık sistemi tarafından
kullanılmasını istiyorsak sin-
dirim sistemini çok fazla
meşgul etmememiz gereki-
yor." diye konuştu.

Erkan, kontrollü açlık ka-
dar sağlıklı beslenmenin de
bağışıklık sistemi için büyük
önem taşıdığını belirterek,
geleneksel, fermente gıdalar,
renkli çiğ sebzeler, meyveler,
gezen tavuk yumurtası, me-
rada otlayan hayvan eti gibi
doğal protein kaynaklarının

fonksiyonel besinler arasında
yer aldığını anlattı. Oruç tu-
tan kişilerde oluşan bazı
olumsuzlukların nasıl azal-
tılacağına da değinen Erkan,
"Gün içinde susuzluk hissini
aza indirmek için iftar ve
sahur arasında vücudun ih-
tiyacı olan en az 1,5-2 litrelik
sıvı tüketimine dikkat edil-
meli. Sahurda tuzlu, işlen-
miş, yoğun karbonhidrat içe-
ren gıdalar yerine orta pro-
tein kaynakları, fonksiyonel
yağlar ve düşük karbonhid-
rat tercih edilmeli." dedi.

Erkan, suyun yanı sıra
sodyum oranı düşük maden
suyunun da iftar sonrası tü-
ketilebileceğini, çay ve kah-
venin ise sıvı ihtiyacını kar-
şılamadığını kaydetti. Erkan,

oruç tutulan ilk günlerde
baş ağrısı gibi şikayetlerin
yaşanabildiğine dikkati çe-
kerek, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Ramazanda oruç
tutarken baş ağrısı aslında
vücudun adaptasyon meka-
nizmalarından, vücudun ver-
diği yanıtlardan biridir. Oru-
cun ilk günlerinde uzun açlık
saatlerine bağlı insülinde
dalgalanmalar yaşanır, bu
da baş ağrısı yapabilir. Fakat
insülin hormonu dediğimiz
açlık mekanizmalarını dü-
zenleyen ana hormon birkaç
gün sonra rayına oturdu-
ğunda baş ağrısı da geçe-
cektir. Kişiye göre değişmek-
le birlikte en geç bir hafta
içerisinde vücut uzun süreli
açlığa adapte olacaktır, baş
ağrısı, yorgunluk, aşırı bit-
kinlik gibi olumsuzluklar dü-
zelecektir." Erkan, ayrıca kro-
nik hastalık, içeriği kötü be-
sinlerin tüketilmesi, yeterli
sıvı alınmamasının da baş
ağrısına neden olduğunu be-
lirterek, iftar ve sahurda sağ-
lık açısından kaliteli, fonksi-
yonel besinlerin tüketilmesi,
yeterli sıvı alınması gerekti-
ğini söyledi. Oruç tutarken,
uzun açlık sürelerinde ağız
kokusu oluşmasının da nor-
mal olduğunu aktaran Erkan,
bunu aza indirmek için sa-
hurda sebze, lif ağırlıklı be-
sinler, nane, fesleğen, ka-
ranfil gibi aromatik bitki-
lerden faydalanılabileceğini
aktardı. lANKARA-AA

E

Oruç tutmak vücudu yeniliyor,
bağışıklık sistemini kuvvetlendiriyor

Bugün çocuklarım üzerinde biraz
durmak istiyorum efendim. Ço-
cuklarımız üzerinde diyorum ki
daha önce de hatırlarsanız demiş-
tim. Çocuklarımıza soru sordura-
lım. Evet. Sizlere soru sorsunlar,
öğretmenlerine soru sorsunlar.
Soru sormadıkları için yapıyor?
Efendim içine kapanık kalıyorlar.

1960 yıllarında, o yıllarda Nobel
Edebiyat Ödülü alan kişiye soru-
yorlar. Başarınızın sırrı nedir?
Diye. O şahıs diyor ki Başarının
sırrı anneme borçluyum. Nasıl
yani? Anneniz mi çalıştırdı sizi?
Hayır. Her gün okuldan gelince
annem, Oğlum bugün öğretmene
ne sordun oğlum, bugün öğretmen
ne sordu? Diye. Her gün beni
soru sormaya teşvik ederdi veya
ben soru sormak için kitap okur-
dum. Soru sormak için araştırır-
dım. Soru sormak için kendimin
farkına varır diyor. Onun için an-
neme borçluyum. 

Siz de sevgili anne ve babalar
çocuklarının sabah okula götü-
rürken, uğurlarken Aman efendim
beslenme çantasına şunu koydum,
bunu koymadım, Ayy kıyafetini
bugün değiştirdim, değiştirmedim.
Diye düşünüyoruz. Tamam, dü-
şünelim ama geldiği zaman da
ne yedin, ne yaptın diye değil,
Bugün soru sordun mu öğretme-
nine diye sorularımızı teşvik ede-

lim. Bize alıştırılmış gelenekte ne
var Efendim sus, kapat ya da ne
derler Aman otur oturduğun yerde
icat çıkartma. Tam tersi çocukla-
rımız öngörülü olsun, feraset sa-
hibi olsun.

Kur'an ı Kerim'de Allah birçok
ayette başlangıçta soru ile başlıyor.
Görmedin mi diyor. Şunu yap-
madın mı? Diyor. Soru sorarak
bizleri ne yapıyor? Düşünmeye
sevk ediyor. Gençlerimizi o gele-
ceğin sahibi olacak gençlerimize
inşallah soru sormayı öğretelim. 

Özellikle anne babalar tekrar
sizlere söylüyorum. Çocuklarımız
okuldan geldiği zaman ödevini
yap, hadi otur demeden önce ço-
cuklarımızı biraz dinleyelim. Efen-
dim göz mesafesinde hemen ye-
meğe oturtturmayın. Hemen hadi
elini yıka, banyoya git şunu yap
ya da televizyonun karşında oturt-
mayalım. Bir iki dakikacık. Fazla
demiyorum, bakın bir iki dakikacık
şöyle bir hasbihal edelim okulla
ilgili yani sevgili anne babalar,
sizlerden istirham ediyorum, ço-
cuklar robot değil. Sabah kalkıp
servise binen, okula giden öğret-
men direktifleri, tekrar servise bi-
nen, eve gelip anne babanın di-
rektifleri pinpon topu gibi. Hayır,
onlar da birey. Geleceğimizin onlar
nedir teminatı inşallah. 

Allah emanet olunuz. 

Kısmı felç geçiren hasta
Karabük'te sağlığına kavuştu

Konya’nın Beyşehir İlçe Dev-
let Hastanesi Başhekim Yar-
dımcısı ve İlçe Sağlık Müdür
Vekili Dr. Kutay Güven, Ra-
mazan ayında sağlıklı bes-
lenmeyle ilgili önemli tavsi-
yelerde bulundu. Ramazan
ayında beslenme düzeninin
değişmesi sebebiyle yeterli
ve dengeli beslenmenin öne-
minin daha da arttığını ifade
eden Dr. Kutay Güven, “Sahur
öğünü muhakkak yapılmalı.

Sahurda süt, yoğurt, peynir,
yumurta, sebze ve tam tahıllı
ekmekler gibi yiyeceklerden
oluşan hafif bir kahvaltı ya-
pılmalı. Çorba, zeytinyağlı
yemekler, yoğurt ve salatadan
oluşan bir öğün de tercih
edilebilir. Uzun süren açlık
sonrası iftarda hızlı bir baş-
langıç yapmak sindirim prob-
lemleri yaşanmasına neden
olabilir. Bu nedenle iftara su,
çorba, salata ve bir dilim ek-

mek ile başlayıp 10-15 dakika
sonra ana yemeğe geçilebilir.
İftar ve sahur arasında sık
sık su içmeye dikkat edilmeli,
suya ek olarak süt, ayran,
maden suyu, taze sıkılmış
meyve-sebze suları tüketerek
sıvı ihtiyacı karşılanabilir. Ra-
mazan ayında da egzersizler
yapılması ihmal edilmemeli,
iftardan 1-2 saat sonra kısa
mesafeli yürüyüşler yapıla-
bilir” dedi. lKONYA-AA

Ramazan ayında yeterli ve dengeli beslenme önemli

Ramazan ayında değişen
yeme alışkanlığı ile reflü
şikayetlerinin arttığına dik-
kat çeken uzmanlar, reflüyü
önlemenin püf noktalarını
aktardı. Uzmanlar, Rama-
zanla birlikte reflü şikâyet-
lerinin arttığını, ancak bu-
nun birkaç önlemle or-
tadan kalkabilece-
ğini söyledi.
Halk arasında
mide içeriği-
nin yemek
borusuna,
hatta ağza
kadar gel-
mesi ola-
rak ifade
edilen ref-
lü, Rama-
zan ayında
reflü hasta-
larını korku-
tuyor. Özel
Medicana Bursa
Hastanesi Gastro-
entoloji Uzmanı Dr.
Öğretim Üyesi Murat Kes-
kin, Ramazan ayında uzun
süre aç kaldıktan sonra if-
tarda hızlı yemek yemenin
ve mideyi fazlası ile dol-
durmanın reflü şikayetlerini
de beraberinde getireceğini
belirtti. Sahurda gereğinden
fazla ve hızlı yemenin reflü

hastası olmayanlarda bile
mide yanması, göğüs ve
yemek borusunda yanma
hissi gibi belirtiler göstere-
bileceğini söyleyen Keskin,
yemek yedikten sonra he-
men yatılmaması gerekti-
ğinin altını çizdi. Sahursuz

oruç tutulmamasını iste-
yen Özel Medicana

Bursa Hastanesi
Gastroentoloji

Uzmanı Dr.
Öğretim Üye-
si Murat Kes-
kin, "Sahur-
da daha ha-
fif ve az
yağlı yiye-
cekler tercih
e d i l m e l i .
Yağlı yiye-
c e k l e r d e n

uzak durulma-
lıdır. Yağ oranı

yüksek yiyecekler
yemek borusu ka-

pakçığının basıncını
azaltır ve reflü şikayetleri-
nin de artmasına sebep
olur. Kızartmalar, yağlı pey-
nirler, yağ oranı yüksek be-
sinler, çok baharatlı, acı,
ekşi, naneli gibi yiyecekler
ve asitli içeceklerden öze-
likle uzak durulmalı" diye
aktardı. lBURSA-İHA

Diyetisyen Işıl Erkan, ortalama 15-16 saat açlık süresini içeren orucun vücutta hasarlı hücrelerin
onarımını, yenilenmesini sağladığını ve ayrıca bağışıklık sistemini kuvvetlendirdiğini söyledi.
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Çocuklarımıza 
soru sorduralım

Deprem sonrasında çocuklarda
yas süreci nasıl yönetilmeli
Çocukların ölümü kavraması ve kabul-
lenmesinin çok zor gerçekleştiğini belirten
Çocuk Gelişimi Program Başkanı Ögr.
Gör. Zeynep Deniz Seven, deprem son-
rasında çocuklarda yas sürecinin doğru
yönetilmesi ile ilgili bilgiler paylaştı. İs-
tanbul Esenyurt Üniversitesi Sağlık Hiz-
metleri Meslek Yüksekokulu Çocuk Ge-
lişimi Program Başkanı Ögr. Gör. Zeynep
Deniz Seven’e göre ölüm kavramını sık-
lıkla duyan çocuklar kafalarında ölüm
kavramıyla ilgili sağlıklı bir şema oluş-
turma sürecine giriyor. Ölüm şemasının
uzman eğitimciler tarafından bilinçli bir
şekilde oluşturulamaması durumunda
ise çocukların kendi deneyimleri, medya
ve çizgi film gibi araçlarla bu şemayı
oluşturmaya çalıştıklarını kayde-
den Seven, “Bu durum on-
ların kaygı ve korkuları
artırarak ruh sağlığını
olumsuz etkileyen
önemli bir faktör ha-
line dönüşebilmek-
tedir” dedi.

Seven, yaş gru-
buna göre çocukların
ölüm kavramını nasıl
anlamlandırdıklarını
şu ifadelerle paylaştı:

n “Küçük çocuklar
ölüm kavramını anlamakta
zorluk çekerler.

n 0-2 yaşındaki bebekler; yakınlarının
öldüklerini anlayamazlar fakat onların
yokluğunu ve çevrelerindeki insanların
hüzünlerini hissedebilirler. Böylece ya-
kınlarında bulunan insanlara tepkiler
verirler.

n 3-5 yaşlarında çocuklar; soyut dü-
şünemedikleri için ölümü tam olarak
algılayamazlar. Bütün vücut fonksiyon-
larının durduğunu anlamaya çalışırlarken
‘mezarda kim ona yemek verecek?’ ‘nasıl
su içecek?’ gibi sorular sorabilirler.

n 6-9 yaş ölüm kavramının anlaşıl-

masında bir geçiş yaşıdır. Çocuklar ölü-
mü; biyolojik fonksiyonların durması
ve bir bitiş olarak anlamaya başlarlar.”

n Ölüm karşısında çocukların yaygın
olarak şok, inanmama, korku, itiraz,
hissizlik veya donup kalma hatta gülme
gibi tepkiler verebildiklerini belirten Se-
ven, çocukların çevresindekilerin ölümü
karşısında nasıl tepkiler gösterdiğini şu
ifadelerle sıraladı:

n “Araştırmalarda ölüm karşısında
12 farklı tepki davranışı belirlenmiştir.
Çocuğun ölüm karşısında vereceği tep-
kiler çocuğun yaşına, ölen kişinin yakınlık
derecesine, çocuğun ölen kişiyle ilişkisinin
yapısına ve ölüm nedenine göre değişir.

n Korku: çocuklar yaşadıklarından
ve sevdikleri birinin ölümü karşısında

korktuklarını, güvendikleri bü-
yükleri ile sürekli birlikte ol-

mak ve fiziksel temas kur-
mak isteyerek gösterebi-
lirler. Güvendiği yetişkini
görmediğinde endişele-
nebilir, gece onlarla uyu-
mak isteyebilir, ışığın
açık kalmasını isteyebi-
lirler. Ayrıca oyuncakla-

rını, battaniye ve yastık-
larını bırakmak istemeye-

bilir böylece kendilerini daha
güvende hissederler.

n Uyku güçlüğü: Çok genel görü-
lebilir. Eğer uyku ölümü tarif etmek için
kullanılıyorsa çocuk uyumadan korkabilir.
Mesela ‘uzun ve bir daha uyanamayacağı
bir uykuya daldı’ şeklinde ölüm açıklanmış
ise çocuk uyumaktan korkabilir. Aynı şe-
kilde çocuk uykudayken deprem gibi
travmatik bir olay yaşamış olması, yine
çocuğun uyumaktan korkmasına neden
olur. Gün boyu ölümden kederlenemeyen
çocuklar bu yüzden fazlaca rüya ve
kabus görebilirler, gece boyunca uya-
nabilir, ağlayabilir, inleyebilir ve ya uy-
kusunda konuşabilir. lİSTANBUL-İHA

27İTTİFAK02_Layout 1  26.03.2023  15:20  Page 1



3PAZARTESİ
27 MART 2023Güncelİttifak

akan Kurum, sos-
yal medya hesa-
bından yaptığı

paylaşımda, 6 Şubat'ta mey-
dana gelen Kahramanmaraş
merkezli depremlerden etki-
lenen illerde kalıcı konutların
temel atma işlemlerini sür-
dürdüklerini kaydetti. Gazi-
antep'in İslahiye ve Nurdağı
ilçeleri, Adana, Hatay, Adıya-
man, Şanlıurfa, Kahraman-
maraş ve Elazığ'da yapım sü-
recine başlanan konutların vi-
deosunu paylaşan Bakan Ku-
rum, "yeniden ihya ve inşa
süreciyle 11 ilde yeni bir şe-
hircilik destanı yazacaklarını"
belirtti. Kurum, "Deprem böl-
gesinde şu ana kadar 53 bin
830 konutumuzun yapım sü-
recini başlattık. 22 bin 467'si-
nin temellerini attık." ifadele-
rini kullandı. Bakanlığın yap-
tığı açıklamada ise Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan'ın katılımıyla ilk etapta
17 bin 902 konutun temelle-
rinin atıldığı anımsatılarak,
11 ilde bir yıl içinde 319 bin

konutun inşa edileceği akta-
rıldı. Depremlerden etkilenen
bölgelerin yeniden ihya ve
inşa sürecinin bilimsel, hızlı
ve güçlü şekilde yürütüldüğü,
yeni yerleşim yerlerinin tespiti
aşamasında fay hattına uzak-
lığı ve zeminin sıvılaşma du-
rumu üzerinde çalışıldığı vur-

gulandı. Açıklamada, ovalar-
dan dağlara doğru yerleşim
planının benimsendiğine dik-
kat çekilerek, afet konutları-
nın, en doğru, en sağlam ze-
mine, radye temel üzerine tü-
nel kalıp sistemiyle yatay ve
yöresel mimariye uygun, ze-
min artı 3-4 katı geçmeyecek

şekilde inşa edildiği bildirildi.
Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Murat Kurum,
konutların inşaat sürecinde
dikkat edilmesi gereken temel
hususlara ilişkin de paylaşım-
da bulundu. Bakan Kurum,
"Fay hattından uzak yer se-
çerseniz, zemin etüdünü doğ-

ru yaparsanız, zemin daya-
nıklılığını iyi tespit ederseniz,
zeminde yeterli güçlendirme
yaparsanız ve doğru teknik
kullanırsanız inşaatı her zaman
yapabilirsiniz. En iyi örnek Ma-
latya ve Elazığ. 2020'deki dep-
rem sonrası, inşasını 20'nci
günde başlattığımız konutlar,
bu büyük afet sonrası dimdik
ayakta." ifadesini kullandı.

Paylaşımda, Malatya ve Ela-
zığ'daki TOKİ konutlarından
görüntülere de yer verildi. Gö-
rüntülerde, TOKİ konutlarında
ikamet eden vatandaşların,
"Depremin şiddetini çok hafif
hissettik, hiçbir hasarımız yok
çok şükür. Allah devletimize
zeval vermesin. Binalarımız
sağlam, en ufak bir çatlak,
boya döküntüsü görmedik.
Maşallah, alçılarda bile bir
patlak yok. Evlerimiz, kendini
bu depremde ispatladı ve ol-
dukça güvenli durumda. Dep-
rem olduğunda korkup kaç-
mıyoruz, evlerimizde güvenle
oturuyoruz." şeklindeki görüş-
leri yer aldı. lANKARA-AA

İstanbul’un gönüllü berberleri
depremzedeler için makas tutacak
İstanbul'da berberlik yapan Öz-
can Işık, farklı ilçelerden oluş-
turduğu berber ekibiyle Kahra-
manmaraş merkezli depremler-
den etkilenen Adıyaman'a gi-
derek, çadır ve konteyner kent-
lerde kalan depremzedelerin ki-
şisel bakımlarını yapacak. Ba-
şakşehir'de uzun yıllardır Ber-
berlik yapan Özcan Işık, Kahra-
manmaraş merkezli depremden
etkilenen bölgelere yardım et-
mek için 5 berber arkadaşı ile
birlikte gönüllü oldu. İstan-
bul'dan Adıyaman'a gidecek olan
6 kişilik berber ekibi, 5 gün bo-
yunca çadır ve konteyner kent-
lerde kalan depremzedelerin saç
ve sakal tıraşlarını yapacak. Işık,
17 Ağustos Marmara depreminin
ardından da depremzedelere
yardım etmek için bölgeye git-
tiklerini anlatarak, "1999 dep-
remi olduğunda da çok üzülm-
üştük. Ne yapabiliriz diye dü-
şünürken kalfalarım ve çevreden

3-5 kalfa ve dükkan sahibi bu-
larak deprem bölgesine gittik.
Giderken yardım da gönderdik."
dedi. Şimdi de Kahramanmaraş
merkezli depremlerden etkilenen
bölgelere depremzedelere destek
olmak için gideceklerini aktaran
Işık, "Biz yardıma gitmiyoruz,
yardım kimsesiz insanlara yapılır.
Onlar kimsesiz değil. Onlar bizim
babamız, abimiz, amcamız, da-
yımız ve kuzenlerimiz. Biz on-
ların saçlarını keseceğiz." diye
konuştu. Işık, deprem bölgesinde
en önemli konulardan birinin
temizlik olduğunu ifade ederek,
"Oradaki berber esnafının ço-
ğunun dükkanı yıkılmış, çoğu-
nun psikolojik hazır değil. Bu
yüzden oradaki kardeşlerimizi
tıraş edecek insan yok, berber
yok. Biz gideceğiz. Bundan son-
ra en önemli şey temizlik. Bun-
lar için de berber lazım. İnsan
kaynaklı işler bunlar." şeklinde
konuştu. lİSTANBUL-AA

B

Kral Şakir, deprem bölgesindeki
çocukların yüzünü güldürüyor

Milli Savunma Bakanlığının (MSB),
Milli Eğitim Bakanlığı (MEB) ile ko-
ordine içinde kurduğu 232 Meh-
metçik Okulu, depremin vurduğu
illerdeki eğitim-öğretimin sürdürül-
mesinde önemli görev üstleniyor.
Milli Eğitim Bakanı Mahmut Özer,
Kahramanmaraş merkezli deprem-
lerin etkilediği illerin çoğunda eğitim
öğretime başlandığını, Adıyaman,
Malatya, Kahramanmaraş ve Ha-
tay'da da eğitim ve öğretime pazar-
tesi itibarıyla ilçe bazlı olarak kade-
meli başlanacağını açıkladı. MSB,
depremlerin yaşandığı ilk andan iti-
baren arama ve kurtarma çalışmaları
başta olmak üzere güvenlik ve yaşam
destek faaliyetleri kapsamında dep-
rem bölgelerinde önemli çalışma-
larda bulundu. Depremin yaralarının
sarılmasına yönelik yoğun gayret
gösteren Bakanlığın bu kapsamdaki
çalışmalarının başında ise Mehmetçik

Okulları yer aldı. Çocukların eği-
timlerinin aksamaması için MSB ta-
rafından MEB ile koordineli olarak
çadır ve konteyner kentlerde Meh-
metçik Okulları kuruldu. Halen 232
Mehmetçik Okulu hizmet vermeyi
sürdürüyor. 2'nci Ordu Komutanlığı
tarafından Malatya merkez başta
olmak üzere Akçadağ ve Doğanşe-
hir'de toplam 67, 7'nci Kolordu Ko-
mutanlığı tarafından Adıyaman'ın
merkez ile Kahta, Besni, Gölbaşı ve
Çelikhan ilçelerinde ise toplam 50
Mehmetçik Okulu kuruldu. 6'ncı
Kolordu Komutanlığı personelince
ise Hatay'ın Antakya, İskenderun,
Defne ve Serinyol ilçelerinde 54,
Osmaniye'nin merkezi ve Bahçe il-
çesinde 8, Kahramanmaraş'ın mer-
kezi ile Elbistan ve Göksün ilçelerinde
20, Gaziantep'in Nurdağı ve İslahiye
ilçelerinde 33 Mehmetçik Okulu
faaliyete geçirildi. lANKARA-AA
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Çizgi karakter Kral Şakir'in ka-
rakter tasarımcısı, karikatürist
ve yazar Varol Yaşaroğlu ile iş
insanı Acun Ilıcalı bir araya ge-
lerek, "Kral Şakir: Mikrop Av-
cıları-Cumburlop" filmini, 31
Mart'ta vizyona girmeden önce
Kahramanmaraş merkezli dep-
remlerden etkilenen illerde gös-
terilmesini kararlaştırdı. Bu kap-
samda, filmin ilk gösterimi dep-
remden etkilenen Osmaniye'de
gerçekleştirildi. Çocukların ilgi
gösterdiği etkinlikte filmin ka-
rakterlerinin maskotları çocuk-
ları eğlendirerek moral verdi.
Deprem bölgesinde belirlenen
diğer kentlere de gidecek film
ekibi, çadır ve konteyner kent-
lerde LED ekranlarda gösterim
yaparak hem depremin yara-
larını saracak hem de çocukların
yüzlerini güldürecek. Varol Ya-
şaroğlu, AA muhabirine, dep-
remden etkilenen çocuklarla
bir araya gelmenin kendisi için
önemli olduğunu söyledi. Bu
birlikteliğin sürdürülebilir ol-
masını istediğini aktaran Yaşa-

roğlu, süreç içerisinde deprem-
zede çocuklara yönelik etkin-
liklerinin devam edeceğini be-
lirtti. Çocukların Kral Şakir'i
çok sevdiğini anlatan Yaşaroğlu,
"Çocukların dünyasında Kral
Şakir sevgisi bambaşka. Ço-
cukların gülümsemesi benim
için değerli bir şey. Bu dünya
çocukların ve çocuklara kalacak.
O çocuklara güzel bir dünya
bırakmak zorundayız." diye ko-
nuştu. Yaşaroğlu, deprem böl-
gesindeki tüm çocuklara ulaş-
mak istediklerini ifade ederek,
şunları kaydetti: "Deprem böl-
gesinde 10 binin üzerinde ço-
cuğa ulaşmak istiyoruz. Uma-
rım daha fazlasına ulaşırız.
Biz şu anda depremden etki-
lenen bütün çocukların yanın-
da olacağız. Kral Şakir ve Fil
Necati maskotlarını da getirdik.
Onlar da çocuklarla dans edi-
yorlar. Çocuklara değişik he-
diyelerimiz olacak. Çocukların
yüzlerindeki gülümsemeyi gör-
mek bizim için mutlulukların
en büyüğü." lOSMANİYE-AA

Askeri amaçlarla geliştirilen, Kahra-
manmaraş merkezli depremlerde 50'den
fazla kişinin enkazdan kurtarılmasını
sağlayan "Duvar Arkası Radar"a (DAR)
talep artarken cihazın doğal afetlerdeki
etkinliğini güçlendirecek çalışmalar ya-
pılıyor. STM Savunma Teknolojileri
Mühendislik ve Ticaret AŞ Lider Tek-
nikeri Yusuf Hayırlı, AA muhabirine,
şirket yerleşkesindeki teknoloji gösterim
alanında DAR'ı kullanarak, cihazın ka-
biliyetlerini anlattı. İnşaatlarda zemine
dökülen "tabliye betondan" oluşturulan
2 blok ve bir sıvalı tuğla duvarın arka-
sındaki canlının tespiti için cihazı kul-
lanan Hayırlı, 3 duvarın arkasında can-
lının nefes alıyor olması ve göğüs kafesi
hareketi, omuz hareketi, el sallama,
parmak oynatma gibi mikro-makro ha-
reketlerinin DAR tarafından tespit edi-
lebildiğini söyledi.

Hayırlı, aslında savunma sanayisi
için üretilmesine rağmen DAR'ı dep-
remde enkaz ortamında kullanmayı
denediklerini kaydetti. Cihazın sağladığı
katkıya dikkati çeken Hayırlı, şöyle
konuştu: "Enkaz ortamında normalde
22 metre olan mesafemiz enkazın du-
rumuna göre 10, 7, 5 metre olacak şe-
kilde düştü. Duvarların kalınlıkları,
içerideki eşya yoğunluğu, buzdolabı
vesaire gibi eşyalar da bizim çalışma-
larımızı etkiledi. Arama-kurtarma ça-
lışmalarında depremzedeye seslenerek,
nefes alması yeterli ama 'elini-kolunu
salla' şeklinde kendisini uyarıp, hare-
ketlerini fazlalaştırarak yerinin tespitini
kolaylaştırmayı sağladık. Bir an önce
ekipler girerek depremzedeyi enkazdan
çıkardılar. Bizim faydamız '3 metre ile-
ride, bir metre sağda' gibi konum bilgisi
verdiğimiz için hem depremzedeyi en-
kazı boşaltma sırasında zarar vermeden
çıkarmak mümkün oldu hem de 10-
12 saat süren enkaz boşaltma sürecini
1,5-2 saate düşürdük."

DAR'ın ultra geniş bant radar sin-
yaller vasıtasıyla gözle temas, erişim
mümkün olmayan yerlerde, kapalı me-
kanlarda arka tarafta bulunan canlının
tespit edilmesi amacıyla geliştirildiğini
anlatan Hayırlı, radarın özel birlikler
tarafından meskun mahal operasyon-
ları, terörle mücadele, rehine kurtarma
operasyonları gibi alanlarda kullanıl-
dığını dile getirdi. lANKARA-AA

Depremde hayat
kurtaran “Duvar Arkası
Radar”a talep arttı

Deprem bölgesinde şu ana kadar 53 bin
830 konutun yapım süreci başladı

Depremin vurduğu illerde eğitim-öğretime
MEHMETÇİK DESTEĞİ

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum, deprem bölgesinde şu ana kadar 53
bin 830 konutun yapım sürecini başlattıklarını, 22 bin 467'sinin temellerini attıklarını bildirdi.

Afet Bölgesi Kazı Başkanlığı,
6 Şubat'taki depremlerde bü-
yük yıkımın yaşandığı Ha-
tay'ın geçmişine ışık tutan 63
tescilli kültür varlığının en-
kazında yürüttüğü kurtarma
çalışmalarında 300'e yakın
eseri koruma altına aldı. Kül-
tür ve Turizm Bakanlığınca
Kahramanmaraş merkezli
depremlerin ardından değerli
kültür varlıklarının kurtarıl-
ması için kurulan Afet Bölgesi
Kazı Başkanlığı ekiplerinin
tescilli yapıların enkazında
başlattığı çalışmalar sürüyor.
Kafkas Üniversitesi Fen Ede-
biyat Fakültesi Sanat Tarihi
Bölümü Başkanı Doç. Dr. Mu-
hammet Arslan başkanlığın-
da, 9 üniversiteden 16 bilim

insanı ve 21 öğrenci, cami,
kilise, türbe, çeşme, hamam,
mescit, kamu binası ve ko-
nutun da aralarında yer aldığı
tarihi yapıların moloz yığınına
dönüşen alanlarında titizlikle

çalışıyor. Sanat tarihçileri,
şimdiye kadar 21 kitabe, 13
ikona (dini içerikli resim),
185 dini kitap, 18 litürjik
malzeme (ayinlerde sembolik
anlamı olan eşya), yedişer el

yazması mukaddes kitap ve
süslemeli mimari parça, 6 se-
ramik, ikişer kandil ve kapı
tokmağı ile Osmanlı arması,
haç, sikke ve ahşap kapı ka-
nadının yer aldığı 300'e yakın
nitelikli eseri enkazdan çı-
karmayı başardı. Belgeleme,
tasnif ve envanterleme işlemi
yapılan eserler, geçici olarak
oluşturulan kazı evi depo-
sunda koruma altına alındı.
Heyet, diğer tarihi yapıların
enkazındaki eserleri kurtar-
mak için çalışmaya devam
ediyor. Afet Bölgesi Kazı Baş-
kanı Doç. Dr. Muhammet Ars-
lan, AA muhabirine, Hatay'da-
ki çok sayıda tarihi yapının
depremler nedeniyle yıkıldı-
ğını anlattı. Tescilli kültür

varlıklarındaki hasar duru-
muna ilişkin bilgi veren Ars-
lan, "Yaklaşık 180 civarındaki
tarihi yapıda maalesef hem
tamamen enkaz haline gelmiş
olanlar hem ağır hasar almış
olanlar var. Bunların dışında
orta hasarlı yapılar da bulu-
nuyor. Hasar durumuna bak-
maksızın tüm eserlerde ça-
lışmamızı sürdürdük. Bugüne
kadar 63 tescilli kültür varlı-
ğındaki çalışmalarımızı tamam-
ladık. Nihayetinde 300'e yakın
taşınabilir vaziyetteki kültür
varlığı eserini enkazlardan çı-
karmış olduk." diye konuştu.
Arslan, tarihi yapıların enka-
zındaki tüm nitelikli malze-
meleri kurtarmaya çalıştıklarını
vurguladı. lHATAY-AA

Hatay’ın hafızası tarihi yapıların enkazından 300’e yakın eser kurtarıldı
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mekli yüzbaşı, uzun yol kap-
tanı, öğretim üyesi, Risale-i
Nur Talebesi Dr. Vehbi Kara

ile mufassal bir sözlü tarih çalışması
gerçekleştirdik. Çalışmamızın birinci bö-
lümünde muhatabımızın ailesine, ço-
cukluk ve gençlik yıllarına, eğitimine,
askerlik yıllarına nazar edeceğiz…
“Bölük komutanına namaz
kıldığını rapor et!”

nDr. Vehbi Kara: İlginç olan bir ta-
nesini söylemek isterim. İkinci sınıf so-
nunda Gölcük’te “Donanma Stajı” denilen
askeri eğitimlere katılıyorduk. Bu dönemde
yatıp kaldığımız yer ise meşhur “Savarona”
yatı idi. Bir defasında içinde lambası olan
malzeme dolabı gibi bir yerde sabah na-
mazını kılmıştım. Tam dışarı çıkarken bir
bölük komutanı “içeride ne yapıyorsun?”
diye sordu ve hiç cevap beklemeden etrafı
aramaya başladı. Ben şaşkın bir şekilde
bu adam ne yapıyor diye bakınırken
“çabuk söyle nereye sakladın?” diye bir
soru daha sordu. Anlamadım tabii ki.
Bana tekrar “içkiyi nereye sakladın?”
dediği zaman bölük komutanının neyi
aradığını o zaman fark ettim. Bizim başı-
mızda bulunan bu Yüzbaşı, benim namaz
kıldığımı bilmiyormuş. Kendisine “namaz
kıldığımı” söyleyince derin bir “oh!” çekti
ve dedi ki: “Kendi bölük komutanına na-
maz kıldığını rapor et!”

Ben de “başüstüne” dedim ve oradan
ayrıldım. Bölük komutanımız bir üsteğmen
idi. Bu durumu kendisine söyleyince ciddi
bir tepki göstermedi ve “disiplinli olmam
gerektiğini” söyleyerek, beni gönderdi.

Fakat asıl üzücü olan bir hatıram ise
bu seferki gibi sonuçlanmadı. Üçüncü
sınıfta idim ve yatakhane katında pencere
boşluğu olan bir yerde yatsı namazını
kılıyordum. Devriye gezen nöbetçi subayı
yatağımın boş olduğunu görünce içeri
girdi ve etrafa bakmaya başladı. Bu
sırada namazımı kılmaya devam edi-
yordum. Beni secde ederken görünce
birden çığlık attı. Cırtlak bir sesi vardı
ve herkes “ne oluyor/” diye baktı. Bütün
yatakhane uyanmıştı.

Benim numaramı alıp disipline vermek
için yatakhaneden ayrıldılar. Sonra sınıf
arkadaşlarım arasında bir tartışma baş-
ladı: Bir tanesi “Yahu Vehbi bu terbiyesiz
adamın çığlık atmasına ne gerek vardı.
Namazını bozup yatağa girseydin ya!”
dedi. Diğer öğrenci ise argo kelimelerle
“Niye yatacakmış? Adam namaz kılıyor.
Bu suç mu?” diye beni savunmaya baş-
ladı. Çoğunlukla beni savunuyorlardı.
Sanırım hafta sonu izinsiz kalma cezası
alarak bu olayı kapattım. 

n İbrahim Ethem Gören: Başka…
n Dr. Vehbi Kara: Bir defasında

ise bölük komutanımız olan Rüştü Yumuk
isimli bir Yüzbaşı “Vehbi’ye söyleyin na-
mazında dua etsin de yağmur yağsın”
diyerek aklı sıra bana gözdağı vermeye
çalışmıştı. Pek sevilmeyen bir idareci ol-
duğu için sınıf arkadaşlarım yanıma ge-
lerek “Vehbi üzülme! Sen doğrusunu
yapıyorsun. Kimse namaz kıldığın için
sana bir şey yapamaz!” diyerek beni
teselli etmişlerdi. 

n İbrahim Ethem Gören: Dini
ibadetleri yerine getirenler başka ne türden
baskı ve yaptırımlarla karşılaşıyordu?

n Dr. Vehbi Kara: Okul idarecileri
nazmımı kıldığım için benden pek hoş-
lanmıyorlardı. Çünkü yukarıdan gelen
emirler nedeni ile askeri okul idarecileri;
öğrencilerin namaz kılması konusunda
çok hassastı. 

n İbrahim Ethem Gören: Oruç
ibadetinde durum nasıldı?

nDr. Vehbi Kara: Maalesef Ramazan
ayında oruç tutmamız dahi yasaklanmıştı.
Fakat bu yasaklara aldırış etmeyen 15 ci-
varındaki sınıf arkadaşımla beraber oru-
cumuzu tutmaya muvaffak olmuştuk.

Ne ilginçtir ki yasak olduğu halde
1983 yılında tuttuğumuz Ramazan
orucu çok güzeldi. İftar yemeğine alın-
mamış arkadaşlarımızın peçetelere sar-
dığı yiyecekler ve kantinden aldığımız
bisküvilerle orucumuzu tutmuştuk.
Haklı olmanın gururu ile öylesine güzel
bir Ramazan ayı geçirmiştim ki aradan
tam 40 yıl geçmesine rağmen bunun
lezzetini unutamıyorum.
Ertesi yıl Ramazan
yasağı kalktı.

n Dr. Vehbi Kara:Nitekim, ertesi

yıl Ramazan yasağı kalktı. Okul disiplininin
bozulmaması için belirli kurallar ile oruç
tutmamız serbest bırakıldı. Öğrenci ar-
kadaşlarımız bizim bu haksız ve yersiz
yasağa karşı gösterdiğimiz dirençten çok
etkilenmişlerdi. Şöyle bir gelişme oldu:

Tabur komutanımız olan binbaşı, sı-
nıfın huzuruna çıktı ve dedi ki: “Arka-
daşlar, askeri okulda oruç tutmak zordur.
Otuz kişi oruç tutmak için müracaat
etti. Bunu yapamazsınız!” Bu sözü henüz
bitirmişti ki; Volkan isimli sınıf arkada-
şımız tabur sırasından ayrılıp öne geçti
ve “Müracaatım vardır komutanım!”
dedi. Hepimiz çok şaşırmıştık. İlk defa
bir öğrenci “müracaatım var” diye ortaya
çıkmıştı. Üstelik basketbol takımının iyi
bir öğrencisi olan bu öğrenci idarecilerin
göz bebeği birisiydi. Tabur Komutanı
“Söyle bakalım” dedikten sonra Volkan,
makineli tüfek gibi konuşmaya başladı:
“Biz askeri okul öğrencisi olarak bütün
görevlerimizi yapabilir aynı zamanda
orucumuzu da tutabiliriz” dedi.

Bunun üzerine tabur komutanımız
şoke olmuş bir vaziyette taburdan ayrıldı
ve gitti. Bölük komutanları yeniden oruç
tutanların listesini istemişti. Bu sefer
60’tan fazla sınıf arkadaşım oruç tutmak
için müracaat etmişti. Bu yaşadığım
güzel hatırayı asla unutamadım.

n İbrahim Ethem Gören: Her şeye
rağmen teğmen rütbesini taktığınız
zamana ilişkin hâlet-i rûhiyenizi öğ-
renmek isteriz…

n Dr. Vehbi Kara: 1986 Yılında
Deniz Harp Okulu Tuzla’daki şu anda
bulunan yere taşınmıştı. İlk mezun
olan sınıf bizim sınıfımızdı. Mezun ol-
duğuma başta FETÖcüler olmak üzere
birçok insan inanamıyordu. Çünkü o
yıllar gerçekten de dindar askeri okul
öğrencilerine kan kusturulan yıllardı.
Nitekim ertesi yıl içinde Deniz Lisesi
Birincisi Hakan Yalman isimli bir arka-
daşım ile beraber 6 öğrenci çok başarılı
olmalarına rağmen askeri okuldan atıl-
mıştı. Suçları ise çok ilginçti. Bu 6 öğ-
renci benim gibi namazlarını kılıyordu.
İlave olarak derslerinde ve askeri okul
disiplini içerisinde benden çok daha
iyi idiler. Her sene “Komutan Onur Lis-
tesi” içinde yer alıyorlardı. Fakat darbe
yılları henüz bitmemişti.
Her şeyin dizgini Allah’ın
emrindedir.

n Dr. Vehbi Kara: Rahmetli Anne-
ciğim namazımı kıldığım için çok dua
ederdi. O duaların bereketi üzerine mezun
olduğumu düşünüyorum. Çünkü aşırı sol
görüşlü ve FETÖcü öğrenciler ile namaz
ve ibadet konusunda bazen çatışmaya
varacak derecede sert tartışmalarımız olu-
yordu. Okul yöneticileri ise açığımı bulmak
için fırsat kolluyorlardı.  Fakat her şeyin
dizgini Allah’ın emrindedir. Kimse O’nun
iradesi dışında hiçbir şey yapamaz.

n İbrahim Ethem Gören: Sizin
ilave etmek istediğiniz hususlar nelerdir?

n Dr. Vehbi Kara: Deniz Harp Oku-
lu’nda her yıl kuruluş yıldönümü kutlamaları
yapılır. Geçen yıl yani 18 Kasım 2022 tari-
hinde bu merasimlere iştirak ettim. Çok
güzel duygularla geri gelmiştim. Çünkü
yıllardan beri açılması için emek verdiğim
Deniz Harp Okulu Camii, hizmete girmişti.
Bu konuda bazı internet sitelerinde yayın-
lanan makalem şu şekildeydi:
Deniz Harp Okulu
Camii’nde Cuma namazı

nDr. Vehbi Kara: “Bir denizci ola-
rak gitmiş olduğum ülkelerde Cuma na-
mazı kılmış ve buralardaki Müslümanlar

ile ilgili hatıralarımı makale olarak yaz-
mıştım. Fakat 18 Kasım 2022 Cuma gü-
nünü Tuzla'daki Deniz Harp Okulu’nda
bambaşka duygularla yaşadım. 

En son Deniz Harp Okulu’nda Deği-
şenler ve Değişmeyenler başlığı ile bir
yazımda değindiğim üzere 18 Kasım
2019 günü Heybeliada’da Deniz Harp
Okulu’nun Kuruluş Yıldönümü törenle-
rine de katılma fırsatı bulmuştum. Lakin
bu sefer çok daha anlamlı idi. Çünkü
yıllarca makale yazmış yüzlerce insanla
askeri okullara cami yapılması için ko-
nuşmuştum.  İşte bu gayretin bir sonu-
cunu ölmeden görmek nasip oldu. 

n İbrahim Ethem Gören: Elham-
dülillah…

n Dr. Vehbi Kara: Bununla birlikte
değişmeyen hususlar da vardı. İşte bu zi-
yaret sonrasında ülkemizin en köklü ve
önemli okullarından biri olan Bahriye Mek-
tebi’nin son halini anlatmaya çalışayım…

Kaptan-ı Derya Cezayirli Gazi Hasan
Paşa tarafından 1773 tarihinde kurulan
Mühendishane-i Bahr-i Hümayun, yani
Deniz Harp Okulu, 1930 yılında camisiz
kalmıştır. Ne yazık ki bu çağdışı uygulama
92 yıl devam etmiş ve nihayet bu yıl
Cumhurbaşkanının yaptığı açılış töreni
ile camii yeniden açılmıştı.

18 Kasım 2022 tarihinde Deniz Harp
Okulu’na kuruluş törenlerine gitmiş
Cuma namazı kılmıştım. Bazı öğrenci-
lerle tanıştım. Tarih öğretmenleri ile
konuşup kitaplarımı verdim. Güzel de-
ğişimlere de şahit oldum. Eski aşırı di-
siplin yerine saygılı bir askeri disipline
şahit oldum. Özellikle dini duyarlılıklara
karşı olumlu bir hassasiyet meydana
gelmişti. Camiye giden öğrencilerde
bir baskı ve takip edilme endişesi yoktu.
Herkesin doğal bir şekilde ibadetini
yapabiliyor olduğunu gördüm.

Camiden başka sınıf aralarında aynı
üniversitelerde olduğu gibi mescitler de
vardı. Deniz Lisesi mezunu Prof. Dr.
Mustafa Nutku ağabeyin imamlığında
cemaatle ikindi namazını kıldım. 

Okulda öğretmen öğrenci ilişkilerinin
son derece doğal ve eğitim saygınlığı
içerisinde devam ettiğini gördüm. Öğ-
rencilere bizim dönemimizde olduğundan
çok fazla değer veriliyordu. Öğrenciler
de hocalarına karşı daha saygılı idiler.

Eğitimi çok güzel ve karşılıklı anlayış
çerçevesinde sağlıklı bir şekilde yapılıyor,
gördüm. Yani askerlikten doğan yapmacık
ve riyakâr bağlılıklar yok denecek kadar
azdı. Saygılı bir düzen görülüyordu.

Emeği geçen herkesten
Allah razı olsun...

n Dr. Vehbi Kara: NATO standart-
larına göre askeri birliklerde ibadethane
bulunması bir zorunluluktur. Hele hele
günde beş defa kılınması farz olan namaz
konusundaki anlamsız tavır üzerinde
düşünmeyi gerektirmektedir. 

Devrin idarecileri tarafından dünyanın
hiçbir ülkesinde emsali olmayan uygu-
lamalar yapılmış ve tarihi eser niteliğinde
olan Heybeliada’nın tek camisi yıkılmıştı.
Üyesi bulunduğum İstanbul Çevre, Kültür
ve Tarihi Eserleri Koruma Derneği aracılığı
ile bu caminin ihya edilmesi için çok
gayret ettim. Nihayet bu konuda Millî
Savunma Bakanlığı tarafından çalışmalar
başladı. Fakat işlemler ağır yürümekte
olsa da inşaat başlamıştı.

1985 Yılında Heybeliada’dan Tuzla’ya
taşınan Deniz Harp Okulu, birebir olarak
ABD’nin Maryland eyaletinin Annapolis
şehrinde bulunan Deniz Kuvvetleri Akade-
misi’nin aynısı olarak inşa edilmişti. Fakat
önemli bir farkı vardı. Bu okulda bulunan
kilise ABD’nin en ihtişamlı şapeli idi.

Ne yazık ki 12 Eylül 1980 darbecileri
Tuzla Deniz Harp Okulu tamamlandığında,
inşaat firmasının talebini reddederek cami
yapılmasına karşı çıkmıştı. 1985 yılından
üç ay öncesine kadar camisiz olan bu
okulun ilk mezunu benim sınıfımdır. 1986
yılında mezun olmuştuk.

O günden içinde bulunduğumuz 2022
yılına kadar; her ortamda Bahriye Mek-
tebi’ne cami yapılması için mücadele
ettim. Yazmış olduğum onlarca makale
yanında Başbakanlık ve Cumhurbaşkanlığı
İletişim Merkezlerine sayısız dilekçe ver-
dim. Yazmış olduğum dilekçelerde NATO
ülkeleri standartlarına uygun bir şekilde
ibadet yeri yapılmasını talep ediyordum.
Heybeliada’da hem de
Tuzla’da namaz kılmak
için uygun bir yer yoktu.

n Dr. Vehbi Kara: Çünkü hem Heybe-
liada’da hem de Tuzla’da namaz kılmak için
uygun bir yer yoktu. Merdiven altlarında veya
köşe boşluklarında yanımda taşıdığım mu-
şamba üzerinde namazlarımı kılıyordum.
Cuma namazını kılmak ise hem öğrenciler
hem de okul idarecileri için mümkün değildi.

Törenler için 1983 yılında gittiğimiz
Kara Harp Okulu’nda cami olduğunu
görünce bu duruma bir türlü tahammül
edemedim. Ne yani ‘karacılar’ Müslüman,
biz ‘denizciler’, değil miydik?

Hâlbuki yıllardan beri Sabetay Yahudi-
lerinin önemli bir ritüeli olan “Kuzu gecesi”
her yıl büyük önem verilerek icra edilirdi.
İşte kalbinde bir parça İslâm şuuru taşıyan
bir insanın böylesine absürt bir durumu
kabul etmesi mümkün değildir. Fakat ne
çare ki; benim gibi birkaç tane hamiyetli
insandan başka bu soruna el atan kimse
çıkmamıştı. Hâlbuki asker dediğin hele
hele donanmaya kumanda edecek zabitanın
Allah’tan korkması ve gerektiğinde seve
seve ölüme gitmesi beklenir. Ölüm korku-
sunu yenmenin yegâne çaresi ise Allah’a
ve ahiret gününe iman etmektir.
ABD’de bu kiliseden daha
ihtişamlı hiçbir yer yoktur!

Amerikalı askerler bu gerçeği bildiği
için deniz kuvvetleri mensuplarının din-

dar olmasına gayret ederek, ülkenin en
güzel şapelini askeri okullarına inşa et-
mişlerdir. Sanatsal açıdan ABD’de bu
kiliseden daha ihtişamlı hiçbir yer yoktur! 

Heybeliada’daki önceki törenlerde ise
okulun dışına çıkıp Heybeliada iskelesinin
yanındaki camiye gidiyorduk. Değişen ve
güzel husus ise isteyen öğrencilerin Cuma
namazlarını kılabildiği gerçeğini öğren-
miştik. Ayrıca her öğrenci için yatakhane
katında “ibadethane” bulunmaktadır. Gü-
nümüzde ise öğrenciler isterse Heybelia-
da'daki camide Cuma namazını kalabiliyor.
Hamd olsun. Yıllardır verdiğimiz emek
nihayet kısmen de olsa sonuç vermiş…

Cami ve ibadetten başka söyleyecek-
lerim de var elbette. Bunlardan en önem-
lisi geleneksel olarak her yıl yapılan ku-
ruluş yılı törenlerindeki karşılama ve
uğurlama etkinlikleridir. Gerçekten de
daha önceki yıllarda gördüğüm misafir-
perverlik ve öğlen yemeği, değişmeyen
işlerin başında geliyor. Deniz Harp Oku-
lu’ndan başka hiçbir yerde bu kadar lez-
zetli olmayan dalyan köfte ve samsa
tatlısı, hiçbir etkinlik olmasa bile Heybe-
liada’ya gitmeyi gerektirecek güzellikteydi.

Donanmada iken yurt içinde ve dışında
onlarca törene katıldım. Silah bölümü
mensubu olduğum için bizzat törenleri
icra ederdim. Özellikle Sovyetler Birliği
döneminde liman ziyareti için gittiğimiz
Sivastopol şehrinde gemici askerlerimle
çok güzel törenler icra etmiştik. Daha
sonra ticaret gemisi kaptanı olarak defa-
larca Sivastopol’a gitmiştim. Gölcük Poyraz
Rıhtımında, İstanbul Anadolu Kavağında
ve Kırım’ın Sivastopol şehrinde katıldığım
törenleri hiçbir zaman unutmadım.

İşte Deniz Harp Okulu öğrencilerinin
ve bandosunun icra ettiği törenler bu açıdan
geçmiş güzel günlerimi hatırlama vesile
oldu. İşte bu törenler de değişmeyen kuruluş
merasimlerinden sadece bir tanesiydi.

Merasimlerde Deniz Kuvvetleri Ko-
mutanı Oramiral Ercüment Tatlıoğlu,
donanmamızın geldiği seviyeyi çok güzel
bir şekilde izah etti. Yıllarca ABD ve Al-
man savaş gemilerinde çalışmış bir asker
olarak üzülürken bu sefer kendi milli
gemi ve silahlarımızın erişmiş olduğu
seviyeyi görünce; bütün okul mezunları
olarak hep birlikte gurur duymuştuk. 
“Cennet ucuz, cehennem de
lüzumsuz değildir…”

n Bu vesile ile göstermiş oldukları mi-
safirperverlikten dolayı bütün okul yöneti-
cilerine teşekkürü bir borç biliyorum. 15
Temmuz 2016 hain FETÖ darbesi ile yara
alan donanmamızın yeniden eski gücüne
kavuşması hatta çok daha ileriye gitmiş ol-
duğunu görmekten büyük bir gurur duydum.
Allah emeği geçen bütün bahriye mensup-
larından razı olsun, vesselam…

n İbrahim Ethem Gören: Âmin…
Son olarak okuyucularımıza nasıl bir
mesaj iletmek istersiniz?

n Dr. Vehbi Kara: Bu dünya bir
imtihandır. Yeryüzü, semâvât ve dağların
yüklenemediği teklif sırrını insan yük-
lenmiştir. Bu imtihan ise pek çetindir.

Hayat bize şu hususu gayet net bir
şekilde öğretmiştir: Cennet ucuz, ce-
hennem de lüzumsuz değildir…

-Birinci Bölümün Sonu-
YARIN-İkinci Bölüm: Yüzbaşı Vehbi Ka-

ra’nın Peygamber Ocağı’nda hizmetleri…

E İBRAHİM ETHEM
GÖREN

www.ittifakgazetesi.com

MERHABA

Deniz Yüzbaşı Dr. Vehbi Kara’nın
hayat hikâyesine bir nazar...(2)
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K Parti Genel
Başkanvekili
Numan Kurtul-

muş, AK Parti tüzüğünde yer
alan üç dönem kuralına ilişkin,
"Cumhurbaşkanı'mızın hem
elini rahatlatmak hem mil-
letvekili seçmede daha rahat
davranabilmesini temin etmek
bakımından bu kuralın uygu-
lanması partiye ciddi bir ye-
nilenme ve gençleşme imkanı
sağlayacaktır." dedi. Kurtulmuş
Kanal 7 canlı yayınında de-
ğerlendirmelerde bulundu,
soruları cevapladı. Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan'ın 14 Mayıs'ı "yol ayrımı"
olarak nitelemesinin sebebi
sorulan Kurtulmuş, Türki-
ye'nin 20 yılda önemli hizmet
ve eser siyaseti gerçekleştir-
diğini belirtti. Türkiye'nin
tam bir sınıf ve lig atlama
sürecinin başlangıcında ol-
duğuna dikkati çeken Kur-
tulmuş, "Önümüzdeki 100
yılı Türkiye Yüzyılı yapma
ortak bir milli hedef olarak
konuldu. Türkiye, sanayisi,
yüksek teknolojisi, eğitimi,
dış politika ve milli savunma
sanayisinde ortaya koyduğu
başarılarıyla ya yürüyüşüne
devam edecek ya da yeniden
koalisyonlar dönemine doğru
dönecek. Yol ayrımı ile kast
edilen istikrarsızlık ve iç ça-
tışmalarla ortaya çıkabilecek
muhtemel bir kriz ve kaos
senaryosudur." diye konuştu.
Seçim beyannamesi

AK Parti'nin 49 gün kalan
seçime ilişkin planlaması ve
seçim beyannamesi çalışmaları
sorulan Kurtulmuş, strateji
ekibinin 1,5 yıldır çalışmalarını
sürdürdüğünü ifade etti. Mil-
letin önüne gündelik siyasi
tartışmaları değil uzun vadeli
Türkiye Yüzyılı hedefini ko-
yacaklarını dile getiren Kur-
tulmuş, aday tanıtım toplan-

tısında seçim beyannamesinin
ana parametrelerini Cumhur-
başkanı Erdoğan'ın paylaşa-
cağını aktardı. Seçim kam-
panyası döneminde, depremin
neden olduğu yaraları sararak,
acıları hafifleterek geleceğe
nasıl birlikte yürüneceğinin
müzakeresinin yapılacağını
vurgulayan Kurtulmuş, "Yüz
yüze, birebir temaslarla seçim
kampanyası yapılacaktır. Mi-
tingler yapılır ama ana ekseni
daha organik, gönüllere do-
kunulan, küçük gruplarla ya-
pılan etkili ama gürültüsüz
bir seçim kampanyası olacak."
dedi. Kurtulmuş, depremlerin
ardından siyasetin, yönetimin
ve kamunun bir numaralı
maddesinin depremin yara-
larının sarılması ve şehirlerin
yeniden imar edilmesi oldu-
ğunu belirtti. Türkiye'nin kar-
şılaşacağı riskleri azaltacak
Türkiye Ulusal Risk Kalkanı
Projesi'nin çok önemli oldu-
ğunu vurgulayan Kurtulmuş,
"Sadece deprem bölgesi değil
Türkiye'nin hemen hemen her
şehrinde çok güçlü bir kentsel
dönüşüm meselesinin günde-
me getirilmesi, şehirlerimizin
yenilenmesi ve dirençli şehirler
haline getirilmesi seçim be-
yannamesinin ilk bölümü."
ifadelerini kullandı.

Cumhur İttifakı
Kurtulmuş, Yeniden Refah

Partisi'nin Cumhur İttifakı'na
katılmasına ilişkin soru üze-
rine, şu değerlendirmeyi yaptı:
"Yeniden Refah Partisi'nin
Cumhur İttifakı'na katılmış
olması sürpriz değildir. Cum-
hur İttifakı'nın ana omurgası
yeniden büyük Türkiye ideali
etrafında şekillenmiştir. 'Yeni-
den büyük Türkiye' kavramını
da Türkiye siyasetine kazan-
dıran Milli Görüş hareketi ve
rahmetli Erbakan Hoca'dır.
Eşyanın tabiatına uygun olan
gerçekleşmiştir. Cumhur İtti-
fakı'na önemli bir sinerji ka-
zandıracağına, güçlü bir des-
tek olacağına inanıyorum."
Üç dönem kuralı

Numan Kurtulmuş, mil-
letvekili aday belirleme ça-
lışmalarına ilişkin soru üze-
rine, kritik ve tarihi öneme
sahip bir seçime gittiklerini
söyledi. Oy verirken vatan-
daşın milletvekili listelerine
bakacağını anlatan Kurtul-
muş, "Bu seçimin kritik kav-
ramı itibardır. Bagajı, yükü
olmayan, vatandaşlarımıza
rahat tanıtılabilecek pırıl pırıl
itibarlı insanların listemizde
olması esas sorumluluğu-
muzdur. AK Parti'nin başar-

dığı hususlardan biri değişim
ve yenilenmedir. Genel eğilim
üç dönem kuralının uygu-
lanması yönünde. Cumhur-
başkanı'mızın hem elini ra-
hatlatmak hem milletvekili
seçmede daha rahat davra-
nabilmesini temin etmek ba-
kımından bu kuralın uygu-
lanması partiye ciddi bir ye-
nilenme ve gençleşme im-
kanı sağlayacaktır." şeklinde
konuştu. Kurtulmuş, bakan-
ların milletvekili adayı ol-
masının da çok ciddi fayda
sağlayacağını vurguladı.
"Mühim olan
fikirler ittifakıdır"

"Demokratik Sol Parti ve
Anavatan Partisi gibi partilerle
temaslar devam ediyor mu?"
sorusu üzerine Kurtulmuş, it-
tifaklara katılma süresinin ta-
mamlandığını anımsattı. Cum-
hur İttifakı'nın ilkeler üzerine
bir ittifak olduğuna dikkati çe-
ken Kurtulmuş, "İstikrarlı ve
güvenli bir Türkiye yolunda
yürümeyi kendileri için politik
tercih olarak görenlere kapımız
açıktır. Partilerden ziyade mü-
him olan fikirler ittifakıdır."
dedi. Seçimin nasıl sonuçla-
nacağı ve anketlere ilişkin soru
üzerine Kurtulmuş, şunları kay-
detti: "Objektif baktığımız za-
man Türkiye'nin en zor seçimi.
Sistemin doğası gereği yüzde
50+1 alınacağı için gerçekten
çok canhıraş bir mücadele ve-
rilecek. Vatandaşlarımızın özel-
likle deprem sonrasındaki dö-
nemde 'bunu yaparsa Tayyip
Erdoğan yapar' kanaatinin gi-
derek yaygınlaştığını görüyo-
ruz. Çünkü karşı tarafta aday
belli oldu ama bir hükümet
kompozisyonu, bir iş yapma
tarzının ortaya çıkması söz ko-
nusu değil. Yaptığımız son an-
ketlerde de Sayın Cumhur-
başkanı'mızın önde olduğu gö-
rülüyor." lANKARA-AA

A

 

YSK'ye 24 Mart'ta sunulan Cum-
hur İttifakı'nın protokolünde,
"Cumhur İttifakı olarak bu se-
çime girerken önceliğimiz dep-
remin yaralarını sarmak, yeni-
den imar ve ihya sürecini ta-
mamlamaktır." ifadesine yer
verildi. AK Parti'nin Yüksek Se-
çim Kurulu (YSK) Temsilcisi
Recep Özel, sosyal medya he-
sabından "Cumhur İttifakı"nın
seçim protokolünü paylaştı.
Protokolde, Anayasa'nın 116.
maddesine göre Cumhurbaş-
kanınca yenilenen ve 14 Mayıs
2023'te gerçekleştirilecek 28.
Dönem Milletvekili Genel Se-
çimine, 2839 sayılı Milletvekili
Seçimi Kanununun 12/A mad-
desi ve bu protokol uyarınca
Adalet ve Kalkınma Partisi (AK
Parti), Milliyetçi Hareket Partisi
(MHP), Büyük Birlik Partisi
(BBP) ve Yeniden Refah Parti-
sinin (Yeniden Refah) "Cumhur
İttifakı" ismi altında ittifak oluş-

turarak katılmaya karar ver-
dikleri belirtildi. AK Parti, MHP,
BBP ve Yeniden Refah'ın hükmü
şahsiyetlerini muhafaza ederek
"Cumhur İttifakı"nın içinde ayrı
siyasi partiler olarak seçimlere
gireceği ve 2839 sayılı Kanun'un
öngördüğü çerçevede ayrı ayrı
aday listeleri verecekleri kay-
dedilen protokolde, "Cumhur
İttifakı"nın 14 Mayıs 2023'te
yapılacak Cumhurbaşkanlığı
seçimindeki ortak adayının,
Türkiye Cumhuriyeti Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan
olduğu ifade edildi. Protokolün
ekinde "Cumhur İttifakı"nın ku-
ruluşu, ilke ve vizyonunu içeren
metin de yer aldı.

"Cumhur İttifakı"nın 15
Temmuz 2016'da FETÖ'nün
teşebbüs ettiği hain darbe ve
işgal hareketi sonrasında Tür-
kiye'nin maruz kaldığı saldırı-
lara karşı yerli ve milli bir du-
ruşun doğal bir sonucu olarak

ortaya çıktığına işaret edilen
metinde, 15 Temmuz 2016
tarihinin ülke için her bakım-
dan dönüm noktası ve yeni
bir başlangıç olduğu aktarıldı.
Yenikapı'da 7 Ağustos 2016'da
ortaya çıkan "milli
mutabakat"ın, 16 Nisan
2017'deki halk oylamasında
milletin iradesiyle kabul edilen
hükümet sistemi değişikliğiyle
perçinlenerek "milli şuur"a dön-
üştüğü bildirilen metinde, 24
Haziran 2018 seçimleri önce-
sinde kurulan "Cumhur İttifakı"
ile de milli bekayı esas alan
"ahlaki ve siyasi uzlaşma" ile
somutlaştığı kaydedildi. Me-
tinde, 24 Haziran 2018 seçi-
minin, "Cumhur İttifakı"nın
zaferiyle sonuçlandığı, Cum-
hurbaşkanlığı Hükümet Siste-
minin ilk Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan'ın 9 Tem-
muz 2018'de TBMM'de yemin
etmesiyle fiilen ve hukuken

Cumhurbaşkanlığı Hükümet
Sistemi döneminin başladığı
anımsatıldı. "Cumhur İttifakı"
birlikteliğinde TBMM'nin 27.
Döneminde ülkeye ve millete
önemli hizmetler yapıldığı, kü-
resel ölçekte yaşanan sıkıntı-
lara, çevre ülkelerdeki ateş
çemberine rağmen Türkiye'nin
birçok bakımdan pozitif yönlü
ayrışan ülkelerden biri olduğu
aktarılan metinde, "Cumhur
İttifakı" birlikteliğinde yılların
beklentisi olan Ayasofya-i Kebir
Cami-i Şerifinin ibadete açıl-
ması, Karabağ'ın Ermenistan
işgalinden kurtarılması, Kıb-
rıs'ta kapalı Maraş'ın açılması
gibi tarihi nitelikli adımların
atıldığı belirtildi. Türkiye'nin
zenginliğine önemli katkı sağ-
layacak büyük ölçekli ulaştırma
ve enerji projelerinin gerçek-
leştirildiği ve Karadeniz'de keş-
fedilen doğal gazın milletle
buluşturulmak üzere olduğu
kaydedilen metinde, Kovid-19
salgınıyla dünyanın gıpta ettiği
bir mücadelenin yürütüldüğü,
Türkiye'nin, diplomasinin mer-
kezi olduğu, savunma sana-
yinde ve terörle mücadelede
"destan" yazıldığı, devletin be-
kası ve milletin refahını temine
yönelik politikalar uygulandığı,
toplum kesimlerinin beklentisi
olan birçok yapısal düzenle-
menin gerçekleştirildiği ifade
edildi. lANKARA-AA

YSK'ye sunulan Cumhur İttifakı protokolünün detayları paylaşıldı

AK Parti Genel Başkanvekili Kurtulmuş, "Yeniden Refah Partisi'nin Cum-
hur İttifakı'na katılmış olması sürpriz değildir. Cumhur İttifakı'nın ana
omurgası yeniden büyük Türkiye ideali etrafında şekillenmiştir." dedi.

Seçmenler tarafından cumhurbaşkanı
adayı gösterilmek istenen isimler
için imza süreci bugün sona erecek.
Adaylık için gerekli 100 bin imzaya
yönelik siyasi partilerin çalışmaları
sürerken, Ankara İl ve Merkez İlçe
Seçim kurulları binası önünde sabah
saatlerinden itibaren adaylar için
imza vermeye gelenlerin oluşturduğu
hareketlilik devam ediyor. Bina çev-
resinde yoğun güvenlik önlemleri
alınırken, vatandaşlar, üst aramasının
ardından içeri girerek destekledikleri
aday için imza atıyor. YSK tarafından
cumhurbaşkanlığı adaylık başvuruları
kabul edilen Memleket Partisi Genel

Başkanı Muharrem İnce, cumhur-
başkanı adaylığı için gerekli 100 bin
imzaya ulaştı. Yeniden Refah Partisi
Genel Başkanı Fatih Erbakan ise
partisinin Cumhur İttifakı çatısı al-
tında seçimlere gireceğini belirterek,
24 Mart Cuma günü cumhurbaş-
kanlığı adaylığı sürecini sonlandırdı.
Davut Turan, Doğu Perinçek, Erkan
Trükten, Halil Murat Ünver, Hilmi
Özden, İrfan Uzun, Sinan Oğan,
Tevfik Ahmet Özal ve Yakup Tür-
kal'ın imza sürecine yönelik veriler,
gün sonunda kamuoyu ile paylaşılıyor.
İmza verme işlemi bugün saat
20.00'de sona erecek. lANKARA-AA

Gazeteci Hasan Cemal, “Emek ve
Özgürlük İttifakı”nda HDP’yi temsil
eden Yeşil Sol Parti’den milletvekili
adayı gösterilecek.

HDP’nin milletvekili adaylığı
teklifini gazeteci Hasan Cemal ka-
bul etti. Buna göre Cemal, “Emek
ve Özgürlük İttifakı”nda HDP’yi
temsil eden Yeşil Sol Parti’den
milletvekili adayı gösterilecek.

Gazetecilik mesleğinde muha-
birlik, editörlük, Ankara temsilci-
liği, genel yayın yönetmenliği ve
yazarlık yapan ve halen T24’te
yazılar kaleme alan Hasan Cemal,
14 Mayıs seçimlerinde milletvekili
adayı olması için HDP’nin kendi-
sine getirdiği teklifi kabul etti.
T24’ün haberine göre, gazeteci
Hasan Cemal’e teklifi, Halkların
Demokrasi Partisi (HDP) Eş Genel
Başkanı Pervin Buldan götürdü.
EŞİYLE BİRLİKTE
KARARLAŞTIRDI

Aynı haberde Hasan Cemal’in
siyaset, medya, demokrasi, askeri
ve sivil vesayet konuları ile Kürt
sorunu üzerine kitaplar kaleme
aldığı, Güneydoğu’dan Bekaa’ya,
Kandil’den Avrupa’ya uzanan röportaj
ve yazılarıyla da bilindiğine dikkat
çekilmiş. Haberdeki diğer detay ise
Cemal’in HDP’nin teklifini, eşi Ayşe
Cemal ile birlikte yaptığı değerlen-
dirme sonra kabul etmiş olması.
İTTİFAKIN BAŞINI 
HDP ÇEKİYOR

14 Mayıs seçimlerine Yeşil Sol Parti
olarak katılan Halkların Demokrasi
Partisi’nin (HDP) başını çektiği “Emek
ve Özgürlük İttifakı”nda yer alan
diğer oluşumlar ise şöyle: Türkiye
İşçi Partisi (TİP), Emek Partisi (EMEP),
Toplumsal Özgürlük Partisi (TÖP),
Emekçi Hareket Partisi (EHP) ve Sos-
yalist Meclisler Federasyonu (SMF).
ÖRGÜTLE
FOTOĞRAFLARI VAR

Öte yandan Hasan Cemal’in HDP
listesinden milletvekili adayı göste-
rilmesi Kandil’de ve çeşitli PKK kamp-
larında terör örgütüyle çekilmiş fo-
toğrafları akıllara getirdi.

İşte o kareler:
CEMAL PAŞA’NIN TORUNU

1944 yılında İstanbul’da dünyaya

gelen ve gazetecilik mesleğine An-
kara’da başlayan Hasan Cemal, İttihat
ve Terakki’nin önemli kurmaylarından
Cemal Paşa’nın da torunu. Bahriye
Nazırı Cemal Paşa’nın (1872-1922)
beş çocuğundan en büyüğü Ahmet
Cemal ile Ayşe Bozok’un oğlu olan
Hasan Cemal’in bir süre üniversitede
medya ve politika üzerine dersler
verdiği de biliniyor.
DEDESİNİ ERMENİLER
ÖLDÜRMÜŞTÜ

Cemal Paşa 21 Temmuz 1922’de
Tiflis’te öldürüldü. Cenazesi Doğu
Cephesi Komutanı Kâzım Karabekir
tarafından Erzurum’a getirilir ve
Karskapı Şehitliği’ne defnedilir. Sui-
kasta kurban giden Paşa’nın o dönem
nasıl öldürüldüğü bilinmez olarak
kalır. Cinayet günümüzde halen tar-
tışılır ve Cemal Paşa’yı kimlerin öl-
dürdüğü üzerine teoriler üretilir. The
Times cinayetin Stalin eliyle gerçek-
leştiğini yazar. Kimi iddialar ise, ki
bu daha çok kabul görüyor, Paşa’yı
öldüren Ermenilerdir. Rıza Nur ise
hatıratında her iki kesime de dikkat
çeker ve Cemal Paşa’yı Ermenilere
Ruslar öldürtmüştür. 

Seçmenler tarafından belirlenecek
cumhurbaşkanı adayları için imza
verme işlemi bugün sona erecek

MEHMET
POYRAZ

www.ittifakgazetesi.com

Cemal Paşa’nın torunu HDP’nin
listesinden milletvekili adayı

Kurtulmuş: Cumhur İttifakı’nın ana
omurgası yeniden büyük Türkiye
ideali etrafında şekillenmiştir
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Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin
Nebati, Hazine Destekli Kefalet Sis-
temi'ni aktif bir şekilde kullanmaya
devam ettiklerini, selektif kredi poli-
tikalarıyla sürdürülebilir büyümeyi
desteklediklerini belirterek, "Türkiye
Ekonomi Modeli kapsamında attığı-
mız adımlar ve iyileşen yatırım orta-
mımızla girişimcilik ekosistemimizi
güçlendiriyor, yerli ve katma değerli
üretimi artırmak için çalışıyoruz."
ifadesini kullandı. Nebati, sosyal med-
ya hesabından yaptığı paylaşımda,
Türkiye Ekonomi Modeli kapsamında,
yatırım, istihdam, üretim ve ihracat
artışları hedeflerine ulaşmak için kre-
dilerin üretken alanlara yönlendiril-
mesine ve reel sektörün uygun ko-
şullarda finansmana erişimine önem
verdiklerini bildirdi.

Bu kapsamda, Hazine Destekli
Kefalet Sistemi'ni aktif bir şekilde
kullanmaya devam ettiklerini, selektif
kredi politikalarıyla sürdürülebilir
büyümeyi desteklediklerini vurgu-
layan Nebati, şu değerlendirmelerde
bulundu: "Diğer taraftan, kadınla-
rımıza kapsamlı programlar, teşvik
ve destekler sunarak pozitif ayrımcılık
uygulamayı kesintisiz sürdürüyoruz.
2023 Ocak ayı itibarıyla, kadınların
ülkemizde işgücüne katılım oranı
yüzde 36,1 ile tarihi yüksek seviye-
lerde seyretmeye devam ediyor. Se-
lektif kredi politikalarımızın yanı
sıra model kapsamında attığımız di-
ğer adımlar ve iyileşen yatırım or-
tamımızla birlikte, girişimcilik eko-
sistemimizi güçlendiriyor, yerli ve
katma değerli üretimi artırmak ve
küresel değer zincirindeki konumu-
muzu her geçen gün daha ilerilere
taşımak için çalışıyoruz. Bu çerçe-
vede, Togg başta olmak üzere, elek-
trikli araç ekosistemi, savunma sa-
nayi, enerjide dışa bağımlılığı azaltan
yatırımlar ve enerji teknolojileri üre-
timi gibi alanlarda elde ettiğimiz
büyük başarıları daha da ileriye ta-
şıyarak Türkiye Yüzyılı'na güvenle,
azimle ve kararlılıkla ilerlemeye de-
vam ediyoruz." lANKARA-AA

Bakan Nebati: Yerli ve
katma değerli üretimi
artırmak için çalışıyoruz

anayi ve Teknoloji
Bakanı Mustafa Va-
rank, görevli ekiple-

rin Kahramanmaraş merkezli
depremlerden etkilenen böl-
gedeki sanayinin durumunu
ve ihtiyaçlarını ortaya koymak
amacıyla yaptıkları hasar tara-
masını tamamladıklarını belir-
terek, "Altyapı, bina hasarı, ma-
kine ve stok hasarına yönelik
maliyetin 170 milyar lira ola-
cağını tahmin ediyoruz." ifa-
desini kullandı. Bakanlıktan
yapılan açıklamaya göre, Va-
rank, deprem bölgesinde hasar
gören sanayi tesislerine ilişkin
incelemelerine Adıyaman'da
devam etti. Gölbaşı ve Besni
ilçelerinin ardından il merke-
zine geçen Varank, Adıyaman
Organize Sanayi Bölgesi'nde
(OSB) düzenlenen sanayicilerle
istişare toplantısına başkanlık
etti. Bölgesel Kalkınma Odaklı
Acil Eylem Planı'nın da ele alın-
dığı toplantıya, Adıyaman'da
koordinatör vali olarak görev
yapan Kayseri Valisi Gökmen
Çiçek, Adıyaman Vali Vekili
Muhammed Tugay, Çevre, Şe-
hircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kan Yardımcısı Hasan Suver,

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yar-
dımcısı Hasan Büyükdede ile
Adıyaman Belediye Başkanı
Süleyman Kılınç katıldı.
Acil eylem planı

Toplantıda sanayicilerin so-
runlarını dinleyen Varank, çö-
züm noktasında yapılanlara ve
planlanan düzenlemelere ilişkin
şunları kaydetti: "Elbette yitir-
diğimiz canları geri getirmemiz
mümkün değil ama geride ka-
lanların acısını dindirmek, ya-
ralarını sarmak için elimizden
gelenin en fazlasını yapacağı-
mızdan şüpheniz olmasın. Za-

ten bunun için bütün arkadaş-
larımızla daima bölgedeyiz.
Sizleri asla yalnız bırakmaya-
cağız. Ülkemizde yaşadığımız
önceki felaketlerde nasıl yap-
tıysak burada da binalarıyla,
iş yerleriyle, altyapısıyla, üst-
yapısıyla yeni, güvenli yerleşim
yerlerini yeniden tesis etmek
boynumuzun borcu."

Varank, deprem bölgesindeki
sanayinin mevcut durumunu ve
ihtiyaçlarını ortaya koymak ama-
cıyla ekiplerin OSB'ler, sanayi
siteleri veya bireysel üretim ya-
pan fabrikalarda hasar tarama-
sını tamamladığı bilgisini vere-

rek, bölgede bulunan 34 OSB'nin
7'sinin altyapısında kısmi ha-
sarlar olduğunu bildirdi. Bura-
lardaki tamirat ve tadilatlara
hemen başladıklarını vurgulayan
Varank, "OSB'ler ve sanayi site-
lerinde yıkılan, ağır ve orta ha-
sarlı 5 bin 600'e yakın tesis bu-
lunuyor. Bunun dışında kalan
33 bin tesisimizde ise 'ekseriye-
tinde düşük kapasite ve kısmi
olmak üzere' üretimler başladı
ve devam ediyor. Altyapı, bina
hasarı, makine ve stok hasarına
yönelik maliyetin 170 milyar
lira olacağını tahmin ediyoruz."
değerlendirmesinde bulundu.
Adıyaman'da 7 milyar
liralık hasar

Varank, Adıyaman'da da yı-
kılan, ağır veya orta hasarlı te-
sisler olduğuna dikkati çekerek,
faal 4 OSB'de 54 yıkılan, orta
ya da kısmen ağır hasarlı bi-
nanın, 98 az hasarlı tesisin bu-
lunduğunu kaydetti. 171 fab-
rikanın bu felaketi hasarsız at-
lattığına dikkati çeken Varank,
şöyle devam etti: "Ayrıca faal
6 sanayi sitesinde de yıkılan
ve hasarlı binalar mevcut. OSB
ve sanayi sitesi dışındaki üretim

tesisleriyle birlikte Adıyaman'da-
ki sanayi hasarının 7 milyar li-
ranın üzerinde olduğunu ön-
görüyoruz. Adıyaman için sa-
nayi ve üretim noktasında da
eksikliklerimizi gidereceğiz. Za-
rar gören her bir fabrikayı, iş-
letmeyi ve dükkanı tekrar ayağa
kaldıracağız. Öncelikle OSB ve
sanayi sitelerinin Bakanlığımıza
olan kredi borçlarını bir yıl er-
teledik. Afet bölgesinde uygun
bulunan alanları deprem kri-
terlerini de gözeterek 'sanayi
alanı' olarak ilan edeceğiz. Bu
alanlarda ivedilikle yeni sanayi
iş yerlerini inşa edeceğiz. Yıkılan
veya kullanılamayacak kadar
hasarlı sanayi iş yerlerinin ze-
min uygunluğuna göre yerinde
yeniden inşa edilmesi için de
destek sağlayacağız."
6. Bölge teşviki

Varank, bölgede yapılacak
yeni yatırımları teşvik için, dep-
remlerin ağır yıkıma yol açtığı
ilçeleri Cazibe Merkezleri Prog-
ramı'na dahil ettiklerini, böylece
yapılacak tüm yatırımların, en
üst teşviklerden, yani 6. Bölge
teşviklerinden faydalanacakla-
rını dile getirdi. lANKARA-AA

GAZBİR-GAZMER Genel Müdürü
Mustafa Ali Akman, "10 gün için-
de 10 yılda Elbistan'a takılmış iç
tesisat cihazlarını yeniden kontrol
ederek güvenli bir biçimde abo-
nelerimizin kullanımına açık hale
getirdik. 10 günde 10 yıllık işi
başardık." dedi. Enerji ve Tabii
Kaynaklar Bakanlığı, depremin
merkez üssü Elbistan'da doğal
gaz dağıtım şirketlerinin sorum-
luluk alanlarında olmamalarına
rağmen deprem kaynaklı hane
içi tesisat sorunlarını 10 gün gibi
kısa bir sürede giderdiğini bildirdi.
Bakanlıktan yapılan açıklamada,
"asrın felaketi" olarak nitelendi-
rilen 6 Şubat depremleri sonrası
hem üstyapı hem de altyapıda
büyük hasarlar oluştuğu, depre-
min ilk anından itibaren AFAD
koordinasyonunda tüm kurum-
ların harekete geçtiği ve arama
kurtarma çalışmalarıyla eş za-
manlı olarak altyapı sorunlarını
gidermek için çalışmalar başla-

tıldığı belirtildi. Bu kapsamda
BOTAŞ ve TEİAŞ'ın yanında elek-
trik ve doğal gaz dağıtım şirket-
lerinin de sahada 7 gün 24 saat
esasına göre mesai harcadığı kay-
dedilen açıklamada, 6 Şubat
13.24’te meydana gelen 7,4 bü-
yüklüğündeki depremin merkez
üssü Kahramanmaraş’ın Elbistan
ilçesinin depremden en çok et-
kilenen şehirlerin başında yer al-
dığı anımsatıldı. Açıklamada,
Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığı ekiplerinin yaptığı
kontroller sonrası, hasarsız ve az
hasarlı binalarda vatandaşlara
doğal gaz arzını sağlamak için
hızla çalışma başlatıldığı belirti-
lerek, Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanlığı öncülüğünde Türkiye
Doğal Gaz Dağıtıcıları Birliği tek-
nik merkezi GAZBİR - GAZMER
koordinasyonunda harekete ge-
çen ekiplerin Türkiye’nin birçok
noktasından desteğe geldiği ak-
tarıldı. lANKARA-AA

S

Yalova’da ürettiği ahşap
kabzaları 30 ülkeye satıyor

Kahramanmaraş'ta 6 Şubat'taki
depremlerden olumsuz etkilenen
metal mutfak eşya sektöründeki
bazı üreticiler yeniden üretime baş-
ladı. Dulkadiroğlu ilçesi Küçük Sa-
nayi Sitesi'nde yer alan Bakırcılar
Çarşısı'nda tencere, çaydanlık gibi
küçük ev eşyaları üreten irili ufaklı
tesislerin büyük bölümü deprem-
lerde ağır hasar gördü. Alanda en-
kaz kaldırma çalışmaları sürerken,
üreticilerin küçük bir bölümü dük-
kanlarında ve çeşitli alanlarda ça-
lışmalarına tekrar başladı. Kahra-
manmaraş Bakırcılar, Alüminyum
Ürün İmalatçıları ve Dökümcüleri
Esnaf ve Sanatkar Odası Başkanı
Selamet Atlı, AA muhabirine, 1988
yılından bu yana mesleğin içinde
olduğunu söyledi. Depremden önce
çok güzel bir çalışma ortamlarının
olduğunu anlatan Atlı, "Bizim bu-
rada bakır alüminyum, döküm ve
mutfak eşyaları olarak 400 iş yeri
vardı. Bu 400 iş yerinin tamamı

kullanılamaz hale geldi. Bundan
sonraki süreçte devletimizden, bü-
yüklerimizden destek bekliyoruz.
Bu mesleğin çok uzun geçmişi var."
dedi. Kentte, bakır imalatları, mut-
fak eşyaları, pekmez tavaları ve
kazanların üretildiğini dile getiren
Atlı, Kahramanmaraş'tan birçok ül-
keye ihracat da yapıldığını kaydetti.
Atlı, "Türkiye'de metal mutfak eş-
yalarının yüzde 90'ını Kahraman-
maraş karşılıyor. Kısmı olarak bazı
esnafımız üretime başladı. Bu oran
yüzde 5 civarında. Mutfak sektö-
ründe genellikle kırsal kesimdeki
vatandaşlarımızın kullandığı alü-
minyum, çelik, krom ve bakırla
ilgili her şey burada yapılıyordu.
Esnafa geçmiş olsun diyor, sabır
diliyorum." diye konuştu. Esnaf
Halil Arslan ise alüminyum sektö-
ründe hizmet verdiklerini ancak
yaşanan depremlerde iş yerinin
enkaz altında kaldığını söyledi.  

lKAHRAMANMARAŞ-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Kahramanmaraş’taki metal mutfak eşyası üreticileri
sektörün tekrar ayağa kaldırılmasını istiyor

İstanbul'da bulunan havaliman-
larından bu yılın ocak-şubat ay-
larında seyahat eden yolcu sayısı
geçen yılın aynı dönemine göre
4 milyon 825 bin 468 artarak
15 milyon 972 bin 93 oldu. Tüm
dünyayı 2020 yılında etkisi altına
alan Kovid-19 salgını sürecinde
dünya genelinde ve Türkiye'de
büyük ölçüde azalan yolcu trafiği,
2022'nin başından bu yana hızla
toparlanma sürecine girdi. Sal-
gının etkisinin azalmasıyla geçen
yılın ilk aylarından başlayan hava
trafiği ve yolcu sayılarındaki artış,
2023 yılının ilk iki ayında devam
etti. İstanbul ve Sabiha Gökçen
havalimanlarında bu yılın ilk 2
ayında ağırlanan yolcu sayıla-
rında geçen seneye göre ciddi

artışlar görüldü. AA muhabirinin
Devlet Hava Meydanları İşletmesi
(DHMİ) Genel Müdürlüğünün
internet sitesindeki verilerden
derlediği bilgilere göre, İstanbul
Havalimanı'nı bu yılın ilk 2 ayın-
da 10 milyon 768 bin 64 yolcu
kullandı. Bu yolculardan 2 milyon
396 bin 623'ü iç, 8 milyon 371
bin 441'i ise dış hatlardan seyahat
etti. Geçen yılın aynı döneminde
1 milyon 855 bin 530 yolcunun
iç hatlar, 5 milyon 188 bin 788
kişinin de dış hatlar olmak üzere
7 milyon 44 bin 318 yolcunun
kullandığı İstanbul Havalimanı,
geçen yılın aynı döneme göre
yolcu sayısını 3 milyon 723 bin
746 artırdı. Sabiha Gökçen Ha-
valimanı'ndan da bu yılın ocak-

şubat döneminde iç hatlarda 2
milyon 476 bin 510, dış hatlarda
ise 2 milyon 727 bin 519 yolcu
olmak üzere 5 milyon 204 bin
29 kişi seyahat etti. Geçen yılın
aynı dönemine göre, 2 milyon
102 bin 197 iç hat ve 2 milyon
110 dış hat olmak üzere 4 milyon
102 bin 307 yolcunun kullandığı
Sabiha Gökçen Havalimanı’nda,
bu yılın ocak-şubat dönemindeki
yolcu sayısı iç hatlarda yüzde
18, dış hatlarda da yüzde 36
arttı. İstanbul havalimanlarından,
bu yılın ilk 2 ayında iç hatlarda
4 milyon 873 bin 133, dış hat-
larda ise 11 milyon 98 bin 960
olmak üzere toplam 15 milyon
972 bin 93 yolcu seyahat etti.
Geçen yılın aynı dönemde 11

milyon 146 bin 625 kişinin se-
yahat ettiği İstanbul'daki hava-
limanları bu yılın aynı döneminde
yolcu sayısını 4 milyon 825 bin
468 kişi artırdı. Bu yılın 2 ayındaki
yolcu sayılarına paralel olarak İs-
tanbul havalimanlarındaki uçuş
sayıları da artış gösterdi. İstanbul

Havalimanı'nda 2022'nin ilk 2
aylık döneminde iç hatlarda 18
bin 602, dış hatlarda 55 bin 847
sefer düzenlendi. Geçen yılın ilk
2 ayında 52 bin 663 seferin ya-
pıldığı havalimanında bu senenin
aynı döneminde 74 bin 449 uçuş
yapıldı. lİSTANBUL-AA

İstanbul'daki havalimanlarından 2 ayda 16 milyon yolcu uçtu

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Varank, depremlerden etkilenen bölgedeki sanayinin hasar taramasını tamamladıklarını belir-
terek "Altyapı, bina hasarı, makine ve stok hasarına yönelik maliyetin 170 milyar lira olacağını tahmin ediyoruz." dedi.

Doğal gaz şirketleri Elbistan’da
“10 yıllık işi 10 günde” yaptı

Deprem bölgesindeki sanayide
oluşan hasarın 170 milyar lira

Yalova'da 35 çalışanıyla ahşap
tabanca kabzası üreten Mustafa
Kozluoğlu, ürünlerini yurt içi-
nin yanı sıra 30 ülkeye gön-
deriyor. Çocuk yaşlarda antika
tamiri yapan ve el sanatlarını
antika eserler üzerinde uygu-
layan 49 yaşındaki Mustafa
Kozluoğlu, gençlik döneminde
tanıdıklarının isteği üzerine
belli model ve marka taban-
calara el işlemeli kabza üret-
meye başladı. Yaptığı işlerin
yoğun talep görmesi üzerine
bu alana yönelen Kozluoğlu,
Balıkesir'de ahşap kabza üre-
timi için genç yaşta atölye ku-
rarak sektöre girdi. Kozluoğlu,
yıllarca bu kentte yaptığı üre-
timi 12 sene önce Yalova'ya
taşıyarak Kirazlı Sanayi Site-
si'nde fabrika kurdu. Çalışan-
larına eğitim veren Kozluoğlu,
zamanla Türkiye'deki silah üre-
ticisi firmalardan gelen talepler
üzerine kabza imal etti. Yurt
dışına da açılan ve ürünlerini
ABD, Almanya, Fransa, İsviçre

ve Ürdün'ün aralarında olduğu
30 ülkeye ihraç eden Kozlu-
oğlu, 35 yıldır sektörde faaliyet
gösteriyor. Ahşap parçalarını
işleyen çalışanlar, desen, yazı,
bayrak ve motiflerle süsleyip
kabzaların üretimini gerçek-
leştiriyor. Mustafa Kozluoğlu,
AA muhabirine, üretime ilk
başladığında kabzaları sadece
elle yaptığını, herhangi bir tek-
noloji kullanmadığını söyledi.
Küçük yaşlardan itibaren el
sanatlarının içinde yetiştiğini
belirten Kozluoğlu, şöyle de-
vam etti: "Kabza, silahlarda
bir süs aracı. Ev eşyası ve de-
koratif eşyalar yaparken ta-
lepler gelmeye başladı. Tama-
men gümüş ve sedef üzerine
çalışmalarım oldu. Talepler git-
gide artmaya başladı. Daha
sonra kendimi bu işe adapte
ettim. Talepler arttığı için bu
işi tek başıma yetiştiremeye-
ceğimi anladım. Vasıfsız per-
sonel bularak branşlara göre
yetiştirdim."  lYALOVA-AA
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URO 2024 ele-
meleri kapsa-
mında Türkiye

Milli Futbol Takımı gruplar-
daki ilk maçında Ermenistan
ile deplasmanda karşı kar-
şıya geldi. Türkiye’nin 2-1
galip geldiği maçın gollerini
Orkun ile Kerem kaydetti.
Ermenistan'a karşı golünü
atan Orkun Kökçü'nün, 98
doğumlu abisi Ozan Can
Kökçü de Azerbaycan Milli
Takımı formasını giyiyor.
Kökçü kardeşler yetiştikleri
Hollanda'yı reddetmiş Tür-
kiye ve Azerbaycan'ı seçmiş-
lerdi. Kardeşler, alt yapı eği-
timlerini Groningen'de al-
malarına rağmen, Hollanda
Milli Takımı'nı tercih etme-
miş, Azerbaycan ve Türkiye
Milli Takımları'nda boy gös-
termeye başlamışlardı.
MİLLİ DURUŞLARI
TAKDİRLE
KARŞILANMIŞTI

Futbol hayatına Avrupa’da
başlayan, ardından bulun-
dukları ülkelerin milli takım-
larını tercih eden oyuncuların
tam tersine Kökçü kardeşlerin
Hollanda’yı tercih etmemeleri
ve kardeş ülkeler Türkiye ve
Azerbaycan Milli Takımların-
da boy göstermeleri dikkat
çekmişti. Her iki kardeş de
Hollanda futbol camiasında
ilgiyle takip edilmesiyle de
biliniyor. Birçok futbolcunun
aksine, milliyetçi kimliğini
gizlemeyen Ozan'ın Azerbay-
can forması giymesi takdirle
karşılanmış, adı Avrupa’nın
önde gelen kulüplerinde ge-
çen Orkun da Hollanda Milli
Takımı’ndan defalarca teklif
almasına rağmen Türkiye’yi
tercih etmesi Türk futbolse-

verlerce sevinçle karşılanmıştı.
FC Eindhoven’da top koştu-
ran Ozan Can Kökçü’nün
@ozankokcu adlı kişisel ins-
tagram hesabının profilinde
Azerbaycan Milli Takımı’nın
resmi instagram hesabına yer
vermesi dikkat çekiyor. Öte
yandan futbolcu geçtiğimiz
yıl kardeşi Orhun gibi Um-
re’ye gitmişti.
LGBT RENKLİ
KAPTANLIK
BANDINI
REDDETMİŞTİ

Avrupa’da kariyerini sür-
düren Orhun Kökçü, LGBT
renklerine sahip kaptanlık
kol bandını takmayı reddet-
miş, lig arasında Umre zi-
yareti gerçekleştirmişti. Or-
hun’un babası ve menajeri

Halis Kökçü Yeni Şafak
Spor’a yaptığı açıklamada,
oğlunun bu hareketi dini
inancı gereği yaptığını ve
kimseyi tatmin etmek için
olmadığını söylemişti. Baba
Halis Kökçü aynı açıklama-
sında şu sözlere de yer ver-
mişti: “Orkun, inancı ve tavrı
ile tanınan bir kişi. Bu du-

rum, kariyeri boyunca bu
şekilde devam edecek. Or-
kun kişiliğini, inancının ge-
rekçesini ve tavrını sergiledi.
Her gün olsa da bu böyle
devam edecek. Orkun, her
zaman kendi doğrularını ya-
şar ve yaşaması da gerekir.”

Geçtiğimiz günlerde Hol-
landa Futbol Federasyonu,

maçlarda takım kaptanlarının
“OneLove” logolu bandı tak-
ması yönünde karar almıştı.
Feyenoord'un kaptanı olan
ve daha önce de LGBT renkli
kaptanlık bandını takmayı
reddeden Orkun Kökçü yap-
tığı açıklamada bunun başka
bir amacı olduğuna dikkat
çekmişti. l(İTTİFAK)
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Teniste Avrupa’nın en
fazla gelişen ülkesi ödülü
Türkiye’ye verildi
Avrupa Tenis Federasyonu Genel Kurulu'nda
"En fazla gelişen ülke" ödülü, Türkiye'ye verildi.
Türkiye Tenis Federasyonundan yapılan açık-
lamaya göre, 2023 Avrupa Tenis Federasyonu
Genel Kurulu, İspanya'nın Barselona kentinde
düzenlendi. Avrupa Tenis Federasyonu tara-
fından sene içinde en fazla gelişen ülkeye ve-
rilen ve bu sene Türkiye'ye takdim edilen
ödülü, Avrupa Tenis Federasyonu Başkanı Ivo
Kaderka'dan Türkiye Tenis Federasyonu adına
başkan vekili Ayda Uluç aldı. Öte yandan, Av-
rupa Tenis Federasyonu verilerine göre Türkiye,
tenis adına 141 turnuva ile Avrupa'da 2022
yılında en fazla uluslararası turnuva düzenleyen
ikinci ülke oldu. lANKARA-AA

STEFAN KUNTZ: Hak
ettiğimiz bir galibiyet oldu
A Milli Takım Teknik Direktörü Stefan Kuntz, Er-
menistan maçının ardından, "Kolay bir maç
olmadı, yine de hak ettiğimiz bir galibiyet
olduğunu düşünüyorum" dedi. UEFA 2024 Avrupa
Şampiyonası (EURO 2024) Elemeleri D Grubu
ilk maçında deplasmanda Ermenistan'ı 2-1 mağlup
eden A Milli Futbol Takım'da Teknik Direktör
Stefan Kuntz, mücadele sonrası basın toplantısında
açıklamalarda bulundu. Alman teknik adam,
"Üçlü defanstan yeterince hızlı bir şekilde merkez
orta saha oyuncularına topu getiremedik. Beklerin
önlerine ya da kenarlarında yeterince opsiyonları
yoktu. Ermenistan'ın çok duygusal ve zorlayıcı
oynayacağını biliyorduk. Her zaman yeni bir
hoca geldiğinde bu sahaya yansır. Gerçekten çok
zorlayan ve koşan bir takımdı. Yeterince ikili
mücadele kazanamadık, bireysel hatalarımız da
çok oldu. İkinci devrede sistemi değiştirdik.
Böylece oyun içinde biraz daha kontrol sahibi
olabildik. Kolay bir maç olmadı, yine de hak etti-
ğimiz bir galibiyet olduğunu düşünüyorum. Zor
bir deplasmandı. Bunun için de sevinçliyiz" dedi.
Kuntz, bazı oyuncuların oruç tuttuğu için kadroya
dahil edilmediği iddialarıyla ilgili soruya cevap
vererek, "Öncelikle karşı bir soru sormak isterim.
Kadro tercihimde oruç tutma niteliğine göre
karar verdiysem sizler bunu nasıl biliyorsunuz?
Doğru olan Takım'da birçok oyuncu niyetliydi.
Yüzde yüz bu konuyu destekliyorum. Kadromu
kurarken, o gün performans yönünden oyuncula-
rımla maçı en iyi nasıl oynayabilirsem o yönde
11'imi seçiyorum. Severek buradayım, kültürel
değişiklikleri kabul ediyorum, büyük saygı göste-
riyorum. Bu tarz durumlar, karar vermemde bir
rol oynamıyor" yanıtını verdi. lİSTANBUL-İHA
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yeniden kazanmak istiyorGalatasaray'ın yıldız
futbolcusu Zaniolo,
İtalyan gazetesine
konuştu

Galatasaray'ın yıldız futbol-
cusu Nicolo Zaniolo, Türki-
ye'de 5 yıl kalmayı garanti
edemeyeceğini ancak sarı-
kırmızılı takım için oynaya-
cağı süre boyunca elinden
gelenin en iyisini vereceğini
söyledi. Ara transfer döne-
minde Roma'dan Galatasa-
ray'a gelen 23 yaşındaki İtal-
yan orta saha oyuncusu Za-
niolo, ülkesinin yüksek tirajlı
gazetelerinden La Gazzetta
dello Sport'a uzun bir rö-
portaj verdi. İtalya'ya bir
gün dönmeyi düşünüp dü-
şünmediği sorulan Zaniolo,
"Bakın, geleceği kimse bile-
mez. Tabii ki Türkiye'de 5
yıl kalacağımı garanti ede-
mem ama burada olduğum
sürece elimden gelenin en
iyisini vereceğim." yanıtını
verdi. İstanbul'daki yaşantı-
sının çok iyi gittiğini dile
getiren Zaniolo, "Futbolla
yaşayan bir şehir. Taraftarlar
fotoğraf ve video çekilmek
istediklerinde dahi her za-

man son derece nazik ve
saygılılar. Stattaki atmosfer
inanılmaz. Bu kadar sıcak
bir ortamda oynamadım. İlk
golümü attığımda uçuyor-
muşum gibi hissettim." ifa-
delerini kullandı.

Zaniolo, Galatasaray'daki
hedeflerine ilişkin "Ligi ka-
zanmak, Türkiye Kupası'nı
kazanmak ve Şampiyonlar
Ligi'ne gidebilmek. Hepsini
istiyoruz." değerlendirme-
sinde bulundu. "Galatasa-
ray'ı, Fenerbahçe'ye tercih
ettiğiniz doğru mu, ikincisi
size daha fazlasını sunmuş
olmasına rağmen?" şeklin-
deki soruyu ise Zaniolo,
"Doğru ama Galatasaray be-
nimle daha önce iletişime
geçmişti ve ben onlara çok-
tan söz vermiştim." şeklinde
yanıtladı. Zaniolo, Serie A'da
daha önce top koşturmuş
Muslera, Oliveira, Mertens,
Torreira, Icardi gibi oyun-
cularla beraber oynadığının
anımsatılması üzerine, "Biz

çok iyi bir antrenörü olan
büyük bir takımız. Benim
şansıma ki antrenörüm Okan
Buruk İtalyanca da konuşu-
yor. Bu Galatasaray, İtalya'da
oynuyor olsa, ligde Avrupa
kupalarına katılacak bir yer-
de olur çünkü gerçekten
güçlü oyunculara sahip. Size
sadece benim hücumdaki
partnerim Icardi'yi söylüyo-
rum ki bugün en iyi santr-
forlardan biri." yorumunu
yaptı. Zaniolo, Türkiye'ye
transferi sırasında hiç tered-
düt etmediğini de belirterek,
şunları kaydetti: "Oynamaya
geri dönmem gerekiyordu.
Roma'da beraber oynadığı-
mız Sergio Oliveira ile ko-
nuştum. O bana burada at-
mosferin çok iyi olduğunu,
ligin rekabetçi olduğunu söy-
ledi. Daha sonra milli takım
teknik direktörü Roberto
Mancini'yi aradım ve o da
bana Türkiye'ye gitmemin
iyi olacağını tavsiye etti, hak-
lıydı da."  lROMA-AA

Teknik direktör Rıza Çalım-
bay, "Ligde iyi yerlere gele-
ceğiz, buna yürekten ina-
nıyorum ve takımıma da
güveniyorum. Türkiye Ku-
pası en büyük hedeflerimiz-
den bir tanesi." ifadesini
kullandı. Spor Toto Süper
Lig ekiplerinden Demir Grup
Sivasspor'da teknik direktör
Rıza Çalımbay, Türkiye Ku-
pası'nın en büyük hedefle-
rinden biri olduğunu belirtti.
Çalımbay, kulübün internet
sitesine yaptığı açıklamada,
UEFA Avrupa Konferans Li-
gi'nde güzel işler yaptıklarını
aktardı. Avrupa kupalarında
ve ligdeki yoğun maç prog-
ramları nedeniyle sıkıntılı
günler geçirdiklerini belirten
Çalımbay, "Elimizden gel-
diğince güzel işler yapmaya
çalıştık, yaptık da. Ülkemize
çok puanlar kazandırdık."
ifadelerini kullandı. Anadolu
takımı olarak üst üste Av-
rupa'ya gitmenin büyük ba-
şarı olduğunu vurgulayan
Çalımbay, "Hem taraftarı-
mıza hem de Türkiye'ye gü-
zel maçlar seyrettirdik. Ana-

dolu takımı olarak mükem-
mel işler yaptık. Oyuncula-
rıma tek tek teşekkür ettim,
gerçekten güzel günler ya-
şattılar. İnşallah önümüzdeki
yıl da aynı şekilde devam
edeceğiz." açıklamasında
bulundu. Çalımbay, milli
maçlar nedeniyle lige verilen
aralarda hazırlık maçı yap-
makta sıkıntı yaşadıklarına
değinerek, şunları kaydetti:
"Hazırlık maçı oynamamız
gerekiyor, şu anda bile oy-
nayamıyoruz. Çevremizde
oynayabileceğimiz bir takım
yok, bizim en büyük sıkın-
tımız bu. Maç yapamama-
mız bizim aleyhimize oluyor.
En yakın olan Tokatspor ve
Sivas Belediyespor ile oy-
nuyoruz. Kayserispor ile yo-
ğunluk nedeniyle anlaşa-
mıyoruz. Hem ligde hem
de Türkiye Kupası'nda ba-
şarılı olmayı hedefledik.
Ligde iyi yerlere geleceğiz,
buna yürekten inanıyorum
ve takımıma da güveniyo-
rum. Türkiye Kupası en
büyük hedeflerimizden bir
tanesi." lSİVAS-AA

EURO 2024 elemelerinde Türkiye Milli Futbol Takımı ilk maçında Ermenistan ile
karşılaştı. Türkiye’nin 2-1 galip geldiği maçın golleri ise Orkun ile Kerem'den...

Orkun Kökçü’nün abisi Ozan
Azerbaycan Milli Takımı’nda

FO
TO

Ğ
R

A
F:

 A
A

MEHMET
POYRAZ

FO
TO

Ğ
R

A
F:

 A
A

27İTTİFAK07.qxp_Layout 1  26.03.2023  15:51  Page 1



u toprakların vakıf geleneğinin
öncü müesseselerinden İlim
Yayma Vakfı (İYV) 50’inci

kuruluş yıl dönümünü, içinden ilim,
irfan ve vefâ geçen bir dizi etkinlikle
kutluyor.  101 kurucuyu temsilen,
31 Mart 1973 tarihinde Avukat
Yusuf Türel tarafından -kendisine
rahmet olsun- kuruluşu tescil et-
tirilen İlim Yayma Vakfı, 50’inci
kuruluş yıldönümünde 52’inci
olağan genel kurulunu gerçek-
leştirdi. İYV’nin, 25 Mart 2023
Cumartesi günü (dün) İstanbul’da,
Atatürk Kültür Merkezi’nde düzenle-
nen genel kurul toplantısına, İyilik Sağlık
Vakfı’mızı temsilen Mütevelli Heyeti Üyemiz,
gazetemizin haber müdürü Özlem Gören ile bir-
likte katıldık. Genel kurul toplantısında pek çok
arkadaşımızla/büyüğümüzle hasbihal etme im-
kânımız oldu. Bu cümleye, Kültür ve Turizm
Bakan Yardımcısı Dr. Serdar Çam’ı, değerli yönetici
Prof. Dr. Ömer Bolat’ı, İLKE Vakfı Mütevelli Heyeti
Başkanı Prof. Dr. Nihat Erdoğmuş’u, Mavera
Eğitim ve Sağlık Vakfı’nın Mütevelli Heyeti Başkanı
Mehmet Koca ile Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa
Kara’yı, Türkiye İhracatçılar Meclisi Genel Sekreteri
Bilal Bedir’i ve genç girişimci Salih Bedir’i ekle-
memiz vakıa mutabık olacaktır.
“İlim, irfan ve insan” 

Böyle bir girişten sonra “ilim, irfan ve insan” düs-
turuyla yarım asırdır, vatana, millete, Ümmet-i
Muhammed’e faydalı insanlar yetiştirme gayesiyle
hizmetlerini sürdürmekte olan İlim Yayma Vakfı’nın
hizmetlerine mufassalan nazar edelim… 
İYV gençlerimizin
gönüllerine dokunuyor!

İYV, ülkemizin hemen her bölgesinde 50
yıldır istikbalimizin teminatı gençlerimizin gö-
nüllerine dokunuyor! Vakıf bir taraftan eğitim
hayatının her kademesindeki öğrencilere nakdî
ve aynî yardımlar yaparken diğer taraftan da,
inşa ettiği okul, kurs, kütüphane ve yurt binala-
rında himaye edici faaliyetler yürütüyor. 

Vakıf, öğrenci yurtlarında, temsilciliklerinde
düzenlediği seminer, kongre, konferans ve sem-
pozyumlarla ilmî çalışmalara zemin teşkil ediyor.
İYV, akademik alanda da ülkemizin öncü olarak
konumlanmasına müteveccih yayın yapanların
ve bu alanda çalışanların önünü açarak kendilerini
maddeten ve mânen destek oluyor. 

Hâsılı, toprakların ilim ve irfanına hizmet
etmek için çıkılan her yolun geleceğimizi şekil-
lendirerek başka hikâyelere de ilham vereceğine
inanan İlim Yayma Vakfı,  50. Kuruluş yılını
çeşitli etkinliklerle kutluyor. 
“İlim rütbesi rütbelerin
en yücesidir”

“İlim rütbesi rütbelerin en yücesidir” düstu-
ruyla çalışmalarına her yıl yeni yeni hizmet
alan ve halkaları dâhil etmekte olan İYV’nin
ana çalışma noktalarını, Yurt Hizmetleri, Burs
Hizmetleri, Eğitim Hizmetleri, Yayın Hizmetleri
ve Etkinlikler şeklinde beş farklı kategoride
tasnif ettikten sonra, Vakfın 52’inci Genel Kurul
Toplantısına gidelim!
İYV’nin anahtar kavramları:
Karşılıksız hizmet ve vefâ…

İYV’nin 50’inci kuruluş yıl dönümü için ha-
zırlanan tanıtım filminde ilim ve irfan yolcularına
karşılıksız hizmet ve vefâ, anahtar kavramlar
olarak AKM’nin beyaz perdesine yansıdıktan
sonra Vakfı temsilen, Mütevelli Heyeti Başkan
Vekili Av. Nurettin Alan sahneye davet edildi. 

Nurettin Alan, İstanbul Hukuk Fakültesi me-
zunu bir münevver. İstanbul Barosu’nun kıdemli
avukatlarından biri olan Nurettin Alan, üniversite
tahsili için memleketi Tokat’tan İstanbul’a gel-
diğinde İlim Yayma Vakfı camiası ile tanışıyor.
Vakfın, Vefâ’daki öğrenci yurduna 29 yıl önce
“selamün aleyküm” diyerek adım atan Nurettin
Alan’ın, İYV’nin tepe yönetiminde kendine yer
bulmasında hemen her STK’ya yönelik muhasebe,
muhakeme ve murakabe dersleri var!

Şimdiki zaman İlim Yayma Vakfı’nın Mütevelli
Heyeti Başkan Vekili Nurettin Alan’ın konuş-
masına odaklanma vakti: 
İYV Başkan Vekili Nurettin
Alan: Bir söz vermiştik 
ervâh-ı ezelde. “Kâlû belâ”…

“Bir söz vermiştik ervâh-ı ezelde. “Kâlû belâ”
demiştik.  Ve yüce Yaradan Kur’an-ı Kerim’inde
“kim ki ahdinde vefa gösterirse verdiği söze
uyarsa ona büyük ecir vereceğim” demişti. İşte
ahdine vefa göstererek yaratanın ilk emri olan
“Yaradan Rabbinin adıyla oku” emri doğrultu-
sunda ilmin yayılması için İlim Yayma Cemiye-
timizin öncülüğünde 101 kurucu tarafından
1973 yılında kurulan vakfımız; 50 yıldır
10 binlerce öğrenciyi burs ile destek-
lemiş ve yine binlerce öğrenciyi ise
yurtlarında barındırmış, okullarında
okutmuş, mezun etmiştir. 

Neler yapmamışlar ki o kıt
imkânlarla… En güçlü tarafları
inançları imiş. Sanki gelecek
nesillere mesaj olsun diye vak-
fın merkezini Vefâ’ya kurmuş-
lar. Yolu oradan geçen öğren-
ciye Vefâ’nın sokakları, yurdun
duvarları hep vefâlı olmasını
fısıldamış. Tabi ilk önce Yara-
dan’a verdiği ahdine vefâ, sonra
ise verdiği tüm sözlere vefâ. 

Binlerce kişinin
benzer hikâyeleri

vardır.
1994 yılında İstanbul Üni-

versitesi Hukuk Fakültesi’ni ka-
zandığım zaman kayıt yaptır-
mak için İstanbul’a gelmiştim.
Oteller o kadar pahalı idi ki
otelde kalacak paramız yoktu.
Bir arkadaşımın tavsiyesi ile

İlim Yayma Vakfı’na başvurdum
ve yurda kabul edildim. O kadar

mutlu olmuş, o kadar rahatlamış-
tım ki anlatamam. Orası sıcacık

anne kucağı baba ocağı gibiydi.  Benim
gibi belki de onlarca, yüzlerce, binlerce kişinin
benzer hikâyeleri vardır.

Kurulduğu yıllarda Anadolu’dan İstanbul’a
gelen öğrencilerin yeme, içme ve barınma
gibi hizmetlerini karşılayan vakfımız, ilerleyen
yıllarda öğrencilerin akademik gelişmelerine
katkı sunmak amacı ile yüksek lisans ve
doktora misafirhanesi kurmuş ve akademik
araştırma bursları ve yurtdışı destekleri ile
akademik çalışmaları desteklemiştir. Yine,
İmam Hatip Okullarının yapılmasında ve öğ-
rencilerin yurt ihtiyaçlarının giderilmesinde
Vakfımız 50 yıl boyunca hizmet etmiştir.
Sabahattin Zaim
Üniversitesi

Vakfımızın mühim eğitim kurumlarından,
50’den fazla ülkeden gelen öğrencilerin eğitim
gördüğü 11 bine yakın öğrencisi ile Sabahattin
Zaim Üniversitesi, akademik hayata katkı sun-
maya devam ediyor.  Yine kurulduğu günden
bu yana devam eden yurt hizmetlerimiz bugün
de artarak devam ediyor.
İlim Yayma Ödülleri

İlmin ve ilim insanının desteklenmesini teşvik
ve takdir eden bir diğer önemli çalışmamız ise
2019 yılında Vakfımızın ilk defa icra ettiği İllim
Yayma Ödülleri oldu. Türkiye’deki ilmi çalışmaları
teşvik etmek amacıyla, evrensel nitelikteki
bilimsel çalışmaları gerçekleştirenlerin onurlan-
dırıldığı İlim Yayma Ödülleri; “Büyük Ödül”,
“Sosyal Bilimler”, “Mühendislik, Doğa ve Sağlık
Bilimleri” olmak üzere üç kategoride, İki yılda
bir düzenlenmeye devam ediyor. Giderek büyük
bir ilgiye mazhar olan İlim Yayma Ödülleri,
İlim Yayma Vakfı’nın bu toplumda hakiki bir ih-
tiyaca karşılık gelen projeler geliştirdiğini gös-
terdiği gibi, Vakfın toplumda kazandığı güvenin
de göstergesi... Bu yıl ve sonrası için İlim Yayma
Ödülleri’nin uluslararası nitelikte yer alması için
gerekli adımları atıyoruz.
50. Yıl Faaliyet Planı

İlim Yayma Vakfı’nın 50. yılı kapsamında,
50 yılı tamamlamanın şükrünü ifa ederek geçmişi
anlayıp anlatmak ve aynı zamanda önümüzdeki
50 yıl için bir perspektif çizmek adına çeşitli
faaliyetler planladık. “İlim rütbesi rütbelerin en
yücesidir” nebevi buyruğunun izini sürdüğümüz
yolculuğumuzda 50. yıl itibarıyla yapılması
planlanan çalışmalarla kendimize bir ayna tut-
mayı hedefledik. 50. yıl faaliyetlerimiz kapsa-
mında kalıcı bir hayır kapısı sunacak projeleri-
mizin de yer aldığını heyecanla zikretmek isteriz. 
50 Vakıf İnsan

İlim Yayma Vakfı’mızın kuruluşundan bugüne
kadar vakfımızda emekleri geçen kurucularımızdan
50 vakıf insan ile ilgili olarak hazırladığımız kita-
bımızı bastırdık. Bu güzel insanları sizlerle de
buluşturmaktan memnuniyet duyuyoruz.
Kütüphane

Vakıf genel merkez binamızın yanında bulu-
nan boş araziye 50. Yılımızın anısına bir kütüp-
hane yapılacak inşallah. Bu kütüphane yurt öğ-
rencilerimize hizmet verdiği gibi dışarıdan gelen
öğrenci ve araştırmacılara da hizmet verecek. 
Deprem

Deprem nedeni ile vakfımız faaliyetleri için
ayırdığı bütçesinin bir bölümünü deprem bölgesine
ayırmış bu çerçevede deprem bölgesinde bulunan
50 okula 50 kütüphane yaptırmayı planlamıştır.
Yine Ramazan ayı boyunca deprem bölgesinde
her gün bin kişiye iftar ve sahur verilmektedir.
Süleymaniye İbn’ül-Emin
İZÜ Kız Öğrenci Yurdu

Ayrıca, Süleymaniye’de Fetva İşhanı Yurt
Projesi başlatıldı. 51 yıldan bu yana Anadolu’dan
İstanbul’a lisans eğitimi almaya gelen nitelikli öğ-
rencilere ikinci bir yuva olan İbnü’l-Emin Mahmut
Kemal İnal lisans yurdumuzun yeniden inşası ka-
rarlaştırıldı. Sabahattin Zaim Üniversitesi’nden
neş’et eden yoğun talebe binaen yeni bir kız
yurdu da yapılacak, böylece öğrencilerimize

sunulan imkânlar daha da genişletilmiş olacak.
50. yıl etkinlikleri kapsamında gerçekleşecek

“kültürel, akademik ve vizyoner” nite-
likteki onlarca projenin toplumumuz,
gençlerimiz ve ilim yolcularımız için
hayırlara vesile olacağına yürekten
inanıyoruz. Zira hâlis niyetlerle baş-
lanan ve doğrulukla yönetilen işlerin
hayırla sonuçlandığını 50 yılımıza
dönüp baktığımızda yakînen göre-
bilmekteyiz.  50 yıldır atılan bütün
tohumlar meyveye durmuştur. Ye-
tiştirilen bütün öğrenciler ülkemizde

ve dünyanın dört bir yanında insan-
lığın refahı için canla başla çalışmala-

rına devam etmektedir.

Nurettin Alan: Onlar
verdikleri sözde durdular.

Şunun farkındayız. Onlar (İYV kurucuları)
verdikleri sözde durdular. Bu vakfı kurup yaşatmak
için ömür boyu var güçleri ile çalıştılar. Ve yüce
Yaradan’la buluştular. Şimdi sıra bizde. Ahde vefâ
gösterme sırası. Sözümüzde durma sırası. Vakıf
medeniyeti inşasında bir tuğla olma sırası.”
İlim Yayma Vakfı 50
Yılda 50 Vakıf İnsan

Nurettin Alan’ın konuşmasını dinlerken genel
kurul davetlisi haziruna takdim edilen İlim
Yayma Vakfı 50 Yılda 50 Vakıf İnsan serlevhalı
muhalled eser, İYV’nin temellerindeki ihlâs ve
samimiyete işaret ediyor.

İlim Yayma Vakfı’nın 52’inci Genel Kurul
Toplantısının onur konuğu, kendisi de orta ve
yükseköğrenim döneminde İYV’nin öğrenci yurt-
larında ve evlerinde kalan, vakfın çorbasını
içen, çayını yudumlayan Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan’dı. Nurettin Alan’ın konuşmasını
müteakiben sahneye davet edilen Cumhurbaşkanı
Erdoğan AKM’nin büyük salonunu dolduran
vakıf insanlarına hitabında “Hem asrın felâketiyle
mücadele ediyor hem de asrın projelerini tek
tek gerçeğe dönüştürüyoruz” dedi.
Başkan Erdoğan: Hayatını
kaybeden vakıf insanlarını
özlemle yâd ediyorum.

Başkan Erdoğan Vakfın çatısı altında 1973'ten
beri hizmet eden yöneticilere, gönüllülere ve ha-
yırseverlere şükranlarını sunduktan sonra hayatını
kaybeden vakıf insanlarını özlemle yâd etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Ramazan-ı Şerif
ayının müşfik ikliminin İslam dünyasına ve in-
sanlığa huzur ve esenlik getirmesi temennisinde
bulunarak, bu sene milletçe 11 ayın sultanı Ra-
mazan’a ulaşmanın sevincini, diğer tarafta Kah-
ramanmaraş merkezli 11 ili etkileyen deprem
felaketinde 50 bini aşkın insanın yaşamını yitir-
mesinin hüznünü yaşadıklarını sözlerine ekledi.
Âfet bölgesindeki
kayıplarımızın acısını
derinden hissediyoruz.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 11 ilde 14 milyon
vatandaşın hayatını altüst eden depremlerin
sadece afetzedelerin değil, 85 milyonun yüreğine
kor ateş gibi düştüğünü vurgulayarak, "Nasıl
bedenin bir uzvu hastalanınca diğerleri huzur-
suzlanırsa deprem bölgesindeki kayıplarımızın
acısını da hepimiz derinden hissediyoruz. İşte
bu sıkıntılı günlerde Ramazan-ı Şerif’in gönül-
lerimizi yumuşatan, bize kardeşliğimizi hatırlatan
iklimine daha çok ihtiyaç duyuyoruz" ifadesini
kullandı. “Hem deprem konutlarının temelini
attık hem de iftarımızı âfetzede kardeşlerimizle
birlikte açtık. Pek çok zorluğa rağmen Maraşlı
ve Hataylı vatandaşlarımızın hayata yeniden
tutunma azmine bizzat şahit olduk. Temelini
attığımız konut projelerinin yeşeren umutları
daha da güçlendireceğine inanıyorum. 
Başkan Erdoğan: Deprem
bölgesindeki kardeşlerimiz
anlayış bekliyor.

Deprem bölgesinde yaşayan kardeşlerimiz
özellikle bu Ramazan-ı Şerif’te bizden daha
fazla anlayış göstermemizi bekliyor. Hepimizin
depremzedelerimizin yanında olması, bu zor
günlerinde onları yalnız bırakmaması gerekiyor.
İlim Yayma Vakfı’mızın deprem anından itibaren
sergilediği dayanışmayı Ramazan ayında artırarak
devam ettirdiğini görüyorum. Temel ihtiyaç
maddelerinin temininden konteyner kurulumuna,
iftar ve sahur sofralarından öğrencilerimize yö-
nelik barınma ve burs imkânlarına kadar geniş
bir yelpazede yaptığınız çalışmaları takdirle kar-
şılıyorum. Vakfımızın tüm gönüldaşlarına samimi
gayretleri, fedakârlıkları, milletimize örnek olan
hizmetleri dolayısıyla tebriklerimi iletiyorum."

Konuşmasında paylaşmanın bereketine ve da-
yanışmanın gücüne inanan bir milletin, bir üm-
metin mensupları oldukları dikkat çeken Cum-
hurbaşkanı Erdoğan sözlerine şu cümlelerle devam
etti: “Bizler komşusu açken tok yatmayı zül sayan
bir medeniyetin müntesipleriyiz. Bizler Ramazan
ayı geldiğinde çokça infak yapan, ümmetine de
infakını arttırmayı tavsiye eden bir Peygamberin
(sav) ümmetiyiz. Bizi biz yapan bu kadim değerler
sınırlarımız içinde ve dışında hamdolsun milletimiz
tarafından hâlen çok güçlü bir şekilde yaşatılıyor.
Ekonomik durumu ne olursa olsun Anadolu
insanı elindekini ve avucundakini ihtiyaç sahip-
leriyle paylaşmayı sürdürüyor."

İnsanların oruçla, Kur'an'la, iftar ve sahur
sofralarıyla bu mübarek ayı ihya ve idrak ederken

deprem bölgesindeki kardeşlerini de asla unut-
madığını söyledikten sonra depremin vurduğu
şehirlere her gidişlerinde gönüllü kuruluşların
gözleri yaşartan faaliyetlerine bizzat şahitlik et-
tiğinden de bahseden Cumhurbaşkanı Erdoğan,
arama-kurtarmadan gıda ve erzak teminine,
barınma ihtiyaçlarının karşılanmasından dep-
remzedelere maddi, manevi destek verilmesine
kadar her alanda, vakıfların aktif bir şekilde sa-
hada koşturduklarını dile getirdi.
Recep Tayyip Erdoğan: Tüm
vakıf ve derneklerimizi
tebrik ediyorum.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, vakıf ve derneklerin,
devletin ilgili kurumlarıyla iş birliği içinde, dep-
remin yaralarının bir an önce sarılması için canla
başla gayret gösterdiklerini, şov yapmadan,
reklam ve algı peşinde koşmadan, sağ elin
verdiğini sol ele duyurmadan, karşılığını sadece
Allah'tan bekleyerek, gurur verici işlere imza at-
tıklarını anlatarak, "Kalpten gelen bir 'Allah razı
olsun.' niyazı için gecesini gündüzüne katan tüm
vakıf ve derneklerimizi buradan tebrik ediyorum.
Rabbim sizlerin yokluğunu bu millete hissettir-
mesin, göstermesin”  ifadelerini kullandı.
“Hedefe varmayan
mızrak utansın”

Recep Tayyip Erdoğan malum olduğu üzere
konuşmalarını şiirlerle tahkim eden bir lider.
Başkan Erdoğan, AKM’deki konuşmasında Üstad
Necip fazıl Kısakürek’ten rahmet niyazıyla
alıntılar yaptı. 

"Şairler Sultanı, büyük dava ve aksiyon
adamı, üstat" olarak andığı Necip Fazıl Kısakü-
rek'in "Tohum saç, bitmezse toprak utansın

Hedefe varmayan mızrak utansın
Hey gidi Küheylan, koşmana bak sen
Çatlarsan, doğuran kısrak utansın
Eski çınar şimdi Noel ağacı
Dallarda iğreti yaprak utansın
Ustada kalırsa bu öksüz yapı
Onu sürdürmeyen çırak utansın." mısralarını

dillendiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Üstadın
bu muhteşem dizelerinden ilhamla biz de maz-
lumları asla yalnız bırakmayacak, yetimin, ök-
süzün başını okşayacak, gariplerin, yolda kal-
mışların elinden tutacak, ihtiyaç sahiplerinin
yardımına koşacak, soframıza bir tabak da yok-
sullar için koyacak, depremzedelerimizin derdine
ortak olacak, Hakkın ve halkın rızası uğrunda
aşkla çalışmaya devam edeceğiz" diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yarım asırlık bir
çınar olarak kendi alanında güçlü bir geleneği
temsil eden İlim Yayma Vakfı'nın davalarının
bayraktarları arasında yer aldığını söyledi.

Vakfın, kuruluşundan bugüne geçen 50 sene
boyunca ülkeye ve millete hayırlı nesiller yetiş-
tirmenin cehdiyle çalıştığını belirten Cumhur-
başkanı Erdoğan, şöyle konuştu: "Ben, İlim Yay-
ma'nın şu anda ebediyete irtihal etmiş büyükle-
rimize, zira o camiadan yetişmiş bir kardeşiniz,
bir evladınız olarak ne desek boş. Üzerimizde
çok büyük emekleri oldu. Biz de İlim Yayma'nın
önce Vefa'daki ahşap binasından daha sonra Çar-
şamba'ya daha sonra Darülaceze'ye, buralardan
geçerek elhamdülillah bu camianın, bu cemiyetin
içinde o taslar ve o tasların içindeki çayları yu-
dumlayarak yetiştik ve bugünlere geldik."
Erdoğan: İnanç, iman öyle
bir cevher ki tekeden bile
süt çıkartır süt!

Konuşmasında Ayasofya'yı, Büyük Çamlıca
Camii’ni ve Taksim Camii'ni İstanbul'un sembol
makamlarından, mekânlarından biri hâline ge-
tirdiklerini aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan,
"Hatta birisi de ne dedi, 'Çamlıca'yı dolduramazlar.'
Ne oldu? Tıklım tıklım doldu. Bunlar bir şeyi
ifade ediyor, inanç, iman öyle bir cevher ki te-
keden bile süt çıkartır süt" dedi.
“Ayasofya açılacak!”

Necip Fazıl Kısakürek’in, Sultanahmet Mey-
danı’nda yaptığı meşhur konuşmasını; “Ayasofya
açılacak” haykırışını hemen herkes bilir. Burada
bilmediğimiz bir şeyi; mezkûr konuşmanın su-
nuculuğunu Recep Tayyip Erdoğan’ın yaptığını
bizzat kendisinden öğrendik.  Yazının bu yerinde
merhuma rahmeti vesile kılarak Necip Fazıl Kı-
sakürek’in âvâzına kulak verelim:
Ayasofya açılacak!..

“Gençler! Bugün mü, yarın mı, bilemem;
fakat Ayasofya açılacak!.. Türk’ün bu vatanda
kalıp kalmayacağından şüphesi olanlar, Ayasof-
ya’nın da açılıp açılmayacağından şüphe edebi-
lirler.  Ayasofya açılacak… Hem de öylesine açı-
lacak ki, kaybedilen bütün manalar, zincire vu-

rulmuş kan revan içinde masumlar gibi, ağlaya
ağlaya, üstünü başını yırta yırta onun açılan ka-
pılarından dışarıya vuracak!.. Öylesine açılacak
ki, bu millete iyilik etmiş sanılan kötülerle,
kötülük etmiş sanılan iyilerin gizli dosyaları da
onun mahzenlerinde ele geçecek…
Ayasofya aziz bir kitap
gibi açılacak…

Ayasofya açılacak!.. Bütün değer ölçülerini,
tarih hükümlerini, dünyalar arası mahsup sırlarını,
her iş ve her şey hakkındaki gerçek miyarları
çerçeveleyici aziz bir kitap gibi açılacak…
Ayasofya mukaddesatçı Türk
gençliğinin kalbine eş açılacak…

Allah tarafından mühürlenmiş kalplerin ka-
pısını mühürlediği Ayasofya, yine onların aynı
şekilde mühürlemeye yeltenip de hiçbir şey ya-
pamadığı, günden güne kabaran akınını dur-
duramadığı ve çığlaşacağı günü dehşetle beklediği
mukaddesatçı Türk gençliğinin kalbine eş açı-
lacak… Ayasofya’yı, artık önüne geçilmez bir
sel, bu sel açacak…

Bekleyin gençler!.. Biraz daha rahmet
yağsın… Her yağmurun arkasında bir
sel vardır…

Hepimiz şöyle diyelim, “O selin üstünde
bir saman çöpü olsam daha ne isterim”.
Gençler, kayaları biçecek, ormanları tıraş ede-
cek ve betonarmeleri söküp götürecek olan
bu sel yakındır. Allah, mukaddes zâtının ve
resulünün dostlarıyla beraberdir…”
Ayasofya’yı İlim Yayma
ruhu açtı.

Evet, resmen zincirleri kırıldı ve dahi Ayasofya
açıldı. Ayasofya’yı ilim yayma ruhu açtı. 

Not-1: Az önce, “Ayasofya’yı İlim Yayma
ruhu açtı” cümlesini kurarak Türk basın tarihinde
bir ilke imza attık. Bu tabir ve tavsifimiz bundan
böyle biiznillah sıklıkla kullanılacak! 

Şimdi, İlim Yayma Vakfı’nın öncülü İlim Yayma
Cemiyeti’nin (İYC) hâmi ve kurucularının Ayasofya
Camii’ne hizmetlerine değinme vakti! İYC’nin hâ-
milerinden merhum mütefekkir, muharrir, kolek-
siyoner İbnülemin Mahmud Kemal İnal’ın, Mer-
can’daki aile konağını İlim Yayma Cemiyeti’ne
bağışladığı hemen herkesin malumudur. 

Ayasofya Camii 24 Ekim 1934 günü müzeye
çevrildikten sonra mozaik araştırmaları bahanesiyle
Kadıasker Mustafa İzzet Efendi’nin Ayasofya ile
özdeşleşen abidevî yazıları camiden çıkartılmak
istenir. Lakin –lihikmetin- vakt-i merhûnunda Aya-
sofya Camii’nin kapılarından içeriye giren yazılar
çıkmak için direnince cami içinde münhal bir
alanda kaderine, daha doğrusu kederine terk
edilir! Bu süreçte bir miktar hasar gören yazılar
tekrar yerli yerine konulacak olduğunda devreye
bu kez İlim Yayma Cemiyeti’nin kurucular kurulu
üyesi Hacı Nazif Çelebi (merhum) girer. Hadise,
İbnülemin Mahmud Kemal İnal’ın Son Hattatlar
serlevhalı kitabında şu cümlelerle özetlenir: “İsmi
Celâli, ismi Nebevîyi, esamii çar yar ve Haseneyni
ihtiva eden bu elvahı celile, bir takım kıymet
bilmez eşhas tarafından indirülüb bir kenare ko-
nulmuş ve bazılarının bazı yerleri zedelenmişti.
Bu hal bizimle beraber diğer erbabı imanı dağdar
etdiğinden tekrar asılması içün oğraştıksa da mü-
veffak olamamıştık. Nihayet Ayasofya Müzesi
Müdiri Ramazan Bey’i teşvik ve teci’ ettiğimde
“Para yok, olsa asarım.” demişdi. Öteden beri be-
nimle beraber bu işe sarfı zihn eden yüksek mü-
hendis Ekrem Hakkı (Ayverdi) ve tüccardan (Hacı)
Nazif (Çelebi) Beyler, icab eden parayı hasbeten
illâh vererek Ekrem Beyin nezareti altında levhalar
ta’mir edildi. Yine o zatı ekremin himmetile
levhalar, “bikeremihilkerim” 28 kânunı sani 1949
(22 rebiulevvel 1368)de elvahı şerife yerlerine
asıldı. Ekrem gelüb beni götürdü. Levhaları mahalli
kadiminde görünce ağlamağa başladım. Cenabı
ekremülekremine hamdü sena ve Ekrem (Hakkı
Ayverdi) ve (Hacı) Nazif (Çelebi) ile Muzaffere
teşekkür ve dua etdim. (Son Hattatlar, İstanbul,
1955, İstanbul Maarif Basımevi s. 161)

Ta’likden haberi olmıyan İbrahim Alâiddün
merhum, “Hürriyet” gazetesine Ankaradan yaz-
dığı makalede levhaların asılmasına şiddetli bir
lisanla lüzum göstererek ibrazı hamiyyet etmişdir.
Ruhı şâd olsun.”  

Not-2: Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuş-
masının ardından İlim Yayma Vakfı’nın Kurucular
Kurulu üyelerinin oğullarına ve torunlarına Ne-
silden Nesile Hizmet Ödülü takdim etti. Ödül-
lerden birini de az önce bahsi geçen İYC’nin ku-
rucularından Hacı Nazif Çelebi’nin torunu Mus-
tafa Nazif Çelebi’ye takdim edildi. 

İttifak Gazetesi camiası nezdinde İYC ve İYV
ailesinden göçenlere rahmet niyaz ediyoruz.
Cümlesinin ervâhına Fatihalar okuyalım.
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